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Aspazijas bulvāra 5 ēkā notiek iekšējais rekets 
jeb pie auditorijas, kurā nolakota grīda, durvīm 
jāpieliek plāksne ar uzrakstu: Vasermaņa vārdā 
nosauktā auditorija. 

To Vasermaņa krupi nevajag norīt, to vajag pa
teikt! 

Peičs ziņoja par Skujenieces slēgšanu, bet nekad 
neziņos par Ilmetes slēgšanu... 

Dzirdēts LU vadības sēdē 

ZINAS 

PASTĀVĒS, KAS 
PĀRVĒRTĪSIES," -

šie Raiņa vārdi bija vadmotīvs Ārlietu ministra Valda Bir-
kava runai "Latvija - Baltijas reģiona valsts mainīgajā Eiro
pā" Latvijas Universitātes aulā 1997. gada 24. janvārī, Latvi
jas de jure atzīšanas gadskārtā. "Akadēmiskajai saimei jau 
sen ir laiks sanākt kopā ar diplomātiem un politiķiem, lai da
lītos domās par valsts ārpolitisko virzību turpmākos gados. 
Plašā diskusija par ārpolitikas jautājumiem, kas izvērsta masu 
informācijas līdzekļos, ari liecina par sabiedrības interesi," tāi 
V. Birkavs iesāka savu runu, veltītu modernās Latvijas ārpoli
tikas tendencēm, starptautiskās vides izpētei. 

Darbs pie Latvijas tēla veidošanas, kā arī sabiedrības izglī-ļ 
tošanas par Eiropas Savienības jautājumiem - tas ir darbs, 
kurā varētu iesaistīties ari Universitātes mācībspēki un stu
denti. "Latvijai vajag ārlietās izglītotus un gudrus pilsoņus. 
Informēti cilvēki spēs labāk formulēt attieksmi pret integrāci
jas procesiem gan masu informācijas līdzekļos, gan vēlēšanās! 
(ar politisko partiju palīdzību), un efektīvāks kļūs mūsu valstsl 
reformu process." Kā varētu noritēt izglītošanas process? "Ār
lietu ministrija ir ierosinājusi Saeimā rīkot debates par ārpo
litiku, turpinot pirmskara Latvijas parlamenta tradīcijas." Kā 
atzīmē V. Birkavs, bez debatēm Saeimā ir vajadzīgas debates 
sabiedrībā. Pozitīvi, ka masu informācijas līdzekļos parādās 

(Turpinājums 2. lpp.) 

LANET-
TAS IR IEVĒRĪBAS CIENĪGI 
Februāra sākumā saņēmām ziņu, ka Latvijas Univer

sitātē iegādāta jauna, moderna datortehnika, tādējādi LU 
kļuvusi par skaitļošanas tehnikas jomā spēcīgāko augst
skolu Baltijas valstīs. Šī pasākuma prezentācijā Aspazijas 
bulvāri 5 LU rektors profesors J.Zaķis klātesošos uzru
nāja ar vārdiem: - LU ar šodienu var izvirzīties Latvijā un 
starp Baltijas universitātēm, esam kļuvuši vadošie vismaz 
vienā nozarē. Ir iegūts centrālais smadzeņu mezgls, kas 
var nodrošināt pārvaldes sistēmas attīstību. Universitāte 
nevar eksistēt bez sakariem ar iepriekšējo izglītības līme
ni, tāpēc izveidota ari tīklu sistēma ar skolām. 

LU ir cilvēki, kas spējīgi sevi apliecināt ar ideju reali
zāciju. 

LANET centra vadītājs docents H.Bondars:- Latvijas 
akadēmiskais tīkla projekts sāka realizēties 1992. gadā, 
kad Latvijas valdība parakstīja l īgumu ar Vācijas valdī
bu. Minsteres universitāte, LU, Zinātņu akadēmija, RTU 
sāka veidot akadēmisko tīklu Latvijā. 

To diktēja vajadzība pēc Interneta sakariem Latvijai 
ar ārpasauli. Laika gaitā aizgājām pa citu ceļu. Matemā

t i k a s un i n 
f o r m ā t i k a s 
institūts vai
rāk nodarbo 
jās ar Inter -
netu uz ārpu-

as vēstniecība 
interesējas... - 3. lpp. 

(Turpinājums 

2. lpp.) 

AK, SESIJA 

CITI LIEK PĒC 
ACĪM - CITI PĒC 

DEGUNIEM 
Sesija katram studentam saistās ar īpašām 

izjūtām un no tām nav pasargāts neviens stu
dents . L ū k ko, atbi ldot uz šādiem j a u t ā j u 
m i e m : 

- Kāda šķita šī sesija? 
- Vai mācībspēki vērtējot bija objektīvi? 
- Va i m ā c ī b s p ē k u iete iktā l i t e r a t ū r a ir 

p i e t i e k a m a , lai v a r ē t u s a g a t a v o t i e s eksā 
m e n i e m ? 

- Vai lekciju kvalitāte atbilst mācībspēku 
prasībām eksāmenos? , 

saka dažādi studenti . 

P I R M K U R S N I E K I PAR SAVU P I R M O SE
SIJU D O M Ā TĀ: 

AIJA (Vēstures un filozofijas fakultāte). 
- Šī sesija bija viegla, jo tās laikā bija jānokārto 

tikai divi eksāmeni, pārējie bija jānokārto līdz se
sijai. Iespējams, ka mācībspēki bija objektīvi. Ne
manīju, ka atzīmes liktu "pēc acīm". Arī no ieteik
tās literatūras eksāmeniem sagatavoties vairāk ne
kā pietiekoši. Var nemaz nelasīt visu, ko iesaka. 

IVETA (Vadības un ekonomiskās informā
tikas fakultāte). 

- Tas ir subjektīvs viedoklis, jo ir grūti būt ob
jektīvai . 

Es domāju , ka būs grūtāk. Mūsu fakultātē ir 
daudz studentu, tādēļ mācībspēki darbu vienkāršo 
un ood daudz iespēju automātiskajai ieskaitei vai 
e k s ā m e n a m . 

Par mācībspēku objektivitāti nevarētu spriest, 
jo daudz bija rakstisku eksāmenu, kuros nav priekšā 
se jas . Bet m u t i s k a j o s e k s ā m e n o s - s t i e p j a m s 
jēdziens. Svarīgi, kādu iespaidu tu atstāj uz mācīb
spēku. 

Mūsu fakultātē ieteica literatūru, taču eksāme-

(Turpinājums2. lpp.) 

• Ja pamanījāt, jau 
iepriekšējā numurā sācies 
jauns konkurss 
BRĪVBIĻETE UZ KINO. 

Lasiet 8. lpp. 

"Pulsa " redakcija 

• Studentu kreditēšana un 
studentu poliklīnikas 
likvidācija - tas taču var 
jūs interesēt - 4. lpp. 

• Tēvs par mani saka: 
pelēks kā ugunsdzēsēja 
bikses - tā viesstudents 
no Pēterburgas. Bet ko 
par LU saka Justīna no 
Polijas? - 7. lpp. 
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LANET -
TAS IR IEVĒRĪBAS CIENĪGI 

L a t v i j a s U n i v e r s i t ā t i v a r ē t u 
s a l ī d z i n ā t a r b i š u s t r o p u , it s e 
v i š ķ i s e s i j a s l a i k ā , b e t t ā p a t k ā 
j e b k u r ā s a b i e d r ī b ā a r ī š e i t ir 
p r o b l ē m a s u n d o m s t a r p ī b a s . 
T a g a d , k a d s e s i j a s l a i k s ir j a u a i z 
m u g u r a s , m ē s p a s k a t ī s i m i e s at 
p a k a ļ u z p a g ā j u š o s e m e s t r i : k ā d s 
t a s b i j i s n e k l ā t i e n e s s t u d e n t u 
s k a t ī j u m ā u n k ā d a s p r o b l ē m a s 
r a d u š ā s m ā c ī b u g a i t ā ( s a p r o t a 
m u i e m e s l u d ē ļ , d a ž u s t u d e n t u 
v ā r d u s n e v ē l a m i e s p u b l i c ē t ) . 

Juridiskās fakultātes studen
te: "Pirmkārt, ir lielas problēmas 
ar literatūru - Universitātes bib
liotēkā ir liela nabadzība, galve
nokārt tajā ir grāmatas no 80. ga
diem krievu valodā, tas, protams, 
ir slikti, bet nebūtu tik būtiski, ja 
būtu pieejamas brošūras. Piemē
ram, Vispārējā tiesību teorijā pie 
prodekāna Krastiņa ir izdota la
ba brošūra ar jēdzieniem un teo
r i ju, kas man ļoti pa l īdzē ja . 
Mums par šiem materiāliem, pro
tams, ir jāmaksā, bet tie ne vien
mēr ir kvalitatīvi - tautsaimnie
cības teorijā mums ir divas bro
šūras un, lai gan tām ir gan re
daktors, gan tehniskais redak
tors, tās ir "apbrīnojumas", jo ta
jās ir daudz kļūdu, sākot ar ko
matos neieliktiem divdabja tei
cieniem, kas man ļoti traucē, bei
dzot ar kļūdām aprēķinu formu
lās un definīcijās. Pēdējā eksāme
nā tas mani "sita arā no sliedēm. 

Mācībspēki varētu sagatavot 
konspektus, es būtu ar mieru tos 
pirkt, un domāju, ka ne tikai es. 
Mana galvenā vēlme ir, lai būtu 
laba mācību literatūra, jo nav lai
ka paralēli darbam un ģimenei 
sēdēt bibliotēkā. 

Ir vēl viena problēma, bija tāds 
gadījums, ka ieskaite bija saru
nāta vienpadsmitos, studenti aiz
iet uz to, atrod zīmīti, ka ieskaite 
notiks pusdivpadsmitos, bet pa
tiesībā tā sākas tikai pēc divpa

dsmitiem. Mēs šodien runājam 
par dārgo laiku, bet paši to neie
vērojam. Galu galā neklātienes 
studenti strādā, un tajā pašā lai
kā, kad viņi stāv un gaida, kad 
sāksies ieskaite, viņus gaida stei
dzami darbi. 

Jāpiemin arī viens pozitīvs 
fakts - sākumā bija ļoti īss pie
ņemšanas laiks, bet sesijas laikā 
sekretariāts strādāja katru dienu. 
Turklāt pie mūsu prorektora mēs 
varam pieiet jebkurā laikā. 

Cita juridiskās fakultātes stu
dente: "Stājoties Universitātē, rē
ķinājos ar to, ka būs jāmācās pa
šai, bet no kā? Paralēli tam, ka 
trūkst mācību literatūras, nevar 
jūsmot arī par attieksmi pret stu
dentiem, ne jau no mācībspēku, 
bet gan no sekretāru puses. Bija 
viens tāds gadījums: pie dēļa ne
bija pielikts ieskaišu grafiks, un 
mēs iegājām pavaicāt, sekretāre 
jautāja: Jūs izlasījāt visu, kas 
uz dēļa uzlikts?" Mēs atbildējām, 
ka jā. Vēlreiz pajautājusi to pa
šu, viņa pateica, ka tur bijusi ma
za zīmīte, kurā viss uzrakstīts un 
aizcirta mums degunpriekšā dur
vis. Zīmītē bija rakstīts, ka ziņas 
par ieskaitēm būs uzliktas vēlāk. 
Es saprotu, ka rīdzinieki var at
nākt kādu vakaru un paskatīties, 
kad kas būs, bet ko lai dara lauci
nieki - vai braukāt katru dienu 
uz Rīgu? Mums gan teica, ka šī 
nelaipnība saistīta ar to, ka vi
ņām ir daudz darba, bet es savā 
darba vietā to nedrīkstu atļau
ties, lai gan ari man jārunā ar ļo
ti daudziem cilvēkiem. 

Gribētos, lai mācībspēki cienī
tu studentu laiku, jo, ja ir nolikta 
konsultācija, tad tai ari vajadzē
tu notikt, nevis likt studentam no
gaidīt divas stundas un tā ari ne
parādīties. @ 

INGA BĒRZIŅA 

JAUNUMI 
(Turpinājums no 1. Ipp.) 

si, m ē s vairāk ar servisu uz 
iekšpusi. 

Universitātē ir ap 16 tūkst, 
studentu un būtu normāli, ka 
katrs students, beidzot Univer
sitāti mācētu lietot datoru sa
vā specialitātē. Lai varētu vie
nu stundu strādāt pie datora 
vajadzīgs apmēram 350 400 
darba stacijas, pašlaik ir 100 
150. Līdz ar personālo kompjū-
teru skaita pieaugumu, rodas 
nepieciešamība pēc centralizē
tu un koordinētu datoru apkal
pošanas. Tā ir iespējama, ja iz
veido spēcīgu centrālo serve
ru sistēmu un ir labas komu
nikācijas. 

Pašlaik LANET sniedz pa
kalpojumus ne tikai Latvijas 
Univers i tā tes , bet arī Rīgas 
Tehniskās, Rīgas Aviācijas uni
versitātes, Latvijas Medicīnas, 
Latv i jas Spor ta pedagoģ i jas 
akadēmijas, LR Saeimas , Sa
laspils Kodolreaktora, kā arī 
citu ausgstskolu un zinātnisko 
iestāžu studentiem un darbi
n iek iem. 

Uz LU tehnikas bāzes attīs
tās Latvi jas skolu datort īkls 
SKOLANET. Šim tīklam pie
s l ēg tas sept iņas V a l m i e r a s , 
Cēsu un Kuldīgas skolas. 

L U s t u d e n t u a p m ā c ī b a i , 
LANET tīkla darbībai, kā arī 
modernas LU administratīvās 

sistēmas izveidei nepieciešama 
spēcīga tehniskā bāze. Šobrīd 
vienīgā šāda veida moderna iz
strādne ir IBM RS/6000 mode
lis SP kurš ir daudzu atseviš
ķu (tai skaitā vairāku proceso
ru) datoru kopums, kuru dar
bu vada un koordinē atsevišķs 
skait ļotā js . Pate icot ies IBM 
piedāvātajiem izdevīgajiem fi
nans iā la j iem nosac ī jumiem, 
pašreiz tieši šis modelis tiek iz
mantots kā LU akadēmiskā 
tīkla LANET galvenā mezgla 
serveru sistēma. Kaut arī šis 
ir mazākais IBM RS/6000 SP 
saimes dators, tā konfigurāci
ju iespējams palielināt gandrīz 
neierobežoti . 

Iegādātā tehnika ir pieejama 
visai Latvijas akadēmiskajai sa
biedrībai. Tās izmantošana ļauj 
optimizēt līdzekļus datortehni
kas un programmatūras iegā
dei un uzturēšanai, kā arī risi
nāt uzdevumus, kuri principā 
nav risināmi ar citas datorteh
nikas palīdzību. 

IBM Ziemeļvalstu organizāci
jas RS/6000 ŠP menedžeris O. 
Lungrēna kungs atzina, ka vi
ņam ir prieks, ka LU ir pievie
nojusies daudzām citām pasau
les universitātēm, kas izmanto 
šo SP sistēmu, lai kvalitatīvāk 
pievērstos mācību un zinātnis
kajam darbam. 

I B M p ā r s t ā v i s Latv i j ā 
A .Jurjeva kungs: Tehnolo
ģija ļauj attīstīties sabiedrībai 
arī izglītības jomā. IBM Latvi
jā strādā vairāk nekā četrus 
gadus , ir noņemti visi dzelzs 
pr i ekškar i . ī p a š s labvē l ības 
statuss no IBM puses ir pret 
mācību iestādēm. 

Ir panākti trīs ga lamērķi , 
kas iespaidos LU tālāko darbī
b u : 1) s t u d e n t i , i z m a n t o j o t 
progresīvu tehnoloģi ju, iegūs 
prasmi konkurēt darba tirgū, 
2) tas ceļ ne tikai LU, bet vi
sas Latvijas prestižu kopumā, 
3) LU cilvēki ir spējīgi realizēt 
l ie lus pro jektus , ņemot vērā 
Latvijas šobrīdējo ekonomisko 
un politisko situāciju. 

Esam izveidojuši ari nelielu 
mācību klasi, kas sastāv no 12 
darba stacijām un servera. Tā, 
protams, būs pieejama LU stu
dentiem un mācībspēkiem. 

Atliek izmantot iespējas, ko 
piedāvā uzņēmīgu cilvēku sa
gādātais. 

"UA" vēl grib piebilst par ce
r ībām, ka tuvākajā laikā va
rēs im pateikt paldies H.Grū-
ber ta k u n g a m un viņa kolē 
ģiem par Interneta kabeļa esa
mību arī redakcijas telpās. 

Lai mums visiem paveras ie
spēja saziņai ar ārpasauli! 

ILZE BRINKAMNE 

LU VIESI 

PASTĀVĒS, KAS 
PĀRVĒRTĪSIES" 

(Turpinājumsno 1. Ipp) 
augstskolu studentu viedoklis, to
mēr aktīvākai vajadzētu būt aka
dēmiskās vides pārstāvju, mācīb
spēku un pētnieku dalībai disku
sijās. 

Ne Latvijas politiskās parti
jas, ne sabiedrība plašā nozīmē 
vēl nav diskutējusi par kardinā
liem Eiropas integrācijas jautā
jumiem: proti par to, vai nākamā 
gadsimtā mēs gribam redzēt fe
derālu Eiropu vai tikai konfede-
ratīvu nacionālo valstu kopu. Pla
šai diskusijai sabiedrībā vaja
dzīgs sagatavošanas posms - aka
dēmiskās debates, kas kristali-
zētu galvenās problēmas un no
stādnes. "Latvija grib.lai Eiropa 
būtu integrēts kontinents, lai ta
jā pastāvētu starptautiska sistē
ma, kas garantē mieru un stabi
litāti, nacionālām valstīm atstā

jot identitāti. Līdztekus tam ir 
jautājums par ģeopolitisko iden
titāti. Vai varam mainīt savu ģeo
politisko identitāti? "Mēs sais
tām savu identitāti ar Baltijas un 
Baltijas jūras reģiona jēdzienu; 
mēs gribam tai piešķirt arvien 
vairāk satura praktiskas sadar
bības nozīmē. 

Latvijai vajadzētu aktīvāk ie
saistīties starptaustikās misijās 
un veltīt vairāk uzmanības hu
māno jautājumu risināšanai pa
saules politikā. 

Sabiedrībai jāpiestrādā pie 
2020. Latvijas modeļa izveides -
jāizvēlas tāds modelis, kas ļau
tu kļūt par eiropiešiem šī vārda 
pilnā nozīmē, nezaudējot mūsu 
kultūru un nacionālās vērtības" 
Šeit V. Birkavs atgādina kādu ve
cu patiesību: jo vairāk uzmanī
bas kāda valsts vai tauta veltī 
nākotnei, jo lielāku uzmanību tā 
pievērš ārpasaulei un savām ār
lietām. 

Akadēmiskās vides pārstāvji 
varētu iesaistīties integrētas Ei
ropas zinātniskās pētniecības 
sistēmas koncepcijas izveidē - sa
karā ar tehnoloģijas attīstību tiks 
kāpināti izdevumi zinātnei un 
pētniecībai. 

Domāju, ka V Birkava ierosi
nājums pārvērst Latvijas de ju-
re atzīšanas dienu par tradīciju, 
kas Latvijas Universitātes tel
pās pulcētu akadēmisko sabied
rību uz nopietnu diskusiju par 
Latvijas valsts ārlietām, ir uz
manības vērts. 

EDĪTE KALNIŅA 

GALU GALĀ NEKLĀTIENES STUDENTI STRĀDĀ 

BSStHSĒĒĒĒSĒĒSĒĒĒĒSĒM 

(Turpinājumsno 1. Ipp.) 
ļniem pilnībā sagatavoties va
rēja arī no lekcijās sniegtā ma-

ļ teriāla 
I N G Ū N A (Ģeogrāfijas un 

Zemes zinātņu fakultāte). 
- Sesija likās grūta. Daudz 

eksāmenu un ieskaišu un ie
priekšējo parādu, lai tiktu pie
laista pie eksāmenu kārtošanas. 

Vai mācībspēki vērtējot bi
j a o b j e k t ī v i ? K ā k u r š , b e t 
caurmērā varētu teikt, ka jā . 

Literatūru mums iesaka mi
nimāli un tās arī it kā pietiek, 
bet ieteiktā literatūra ir sveš
valodā, tādēļ ir problēmas 

N A T Ā L I J A (Ķīmi 
j a s f a k u l t ā t e ) . 

- Š ī sesija bija vi
egla. Nebija daudz 
e k s ā m e n u . 

Pasniedzēji bija 
o b j e k t ī v i , arī 
pret imnākoši . 

A r iete icamo 
literatūru iztikt 
vien nevar. Viss 
ir a t k a r ī g s no 
lekc i jām. 

K O P A R Š O 
S E S I J U SAKA VE
C Ā K O K U R S U S T U 
D E N T I : 

M Ā R I S (Ģeogrāf i jas un 
zemes zinātņu fakultāte, 3. 
k u r s s . ) . 

- Sesi ja bija viegla. Jāmā
cās bija, bet nemācījos. Viss nā
ca pats no sevis - līdz tam cītī
gi apmeklēju lekcijas. 

Lekci jās sniegtā materiāla 
nepietika, lai sagatavotos ek
sāmeniem. Un nav ari grāma
tu. Varētu vēlēties stingrāku 

CITI LIEK PEC ACIM -
CITI PĒC DEGUNIEM 

mācībspēku attieksmi, tas pie
spiestu mācīties. Citādi var "iz
peldēt" Daudzu māc ībspēku 
attieksme ir pavirša pret stu
dentiem gan lekcijās, gan ek
sāmenos . 

IVETA (Vadības un eko
nomiskās informātikas fa
kultāte, 4. kurss.) . 

- Šī sesija bija daudz vieglā
ka nekā iepriekšējās. Arī vēr
tē jot m ā c ī b 

spēki bija objektīvi. Taču atse
višķu mācībspēku prasības ne
atbilda viņu darbam - tās bija 
augstākas. 

GINTS (Ķīmijas fakultā
te, 4.kurss.) . 

- Ja nebūtu bijis kursadar-
ba, tā būtu bijusi viegla. 

Vērtējot lielākā daļa mācīb
spēku bija objektīvi. Attiecībā 
pret mani - visi bija tādi, bet 
bija daudzi studenti pret ku

riem nebija objektīvi . Lai sa
gatavotos eksāmeniem, ieteik
tās literatūras bija pilnīgi pie
t iekoši . Ķīmi jas noteikti . Ari 
lekciju kvalitāte atbilda mācīb
spēku prasībām eksāmenos. 

I N G A (Vēstures un filo
zofijas fakultāte, 3. kurss.). 

- Šī sesija bija salīdzinoši 
viegla, jo bija tikai viens eksā
mens, bet pārējās - ieskaites. 

Diez vai var objektīvi pa
teikt, vai mācībspēki ir ob

jektīvi, bet šķiet, ka vai
rākums ir gan. 

A r ieteikto l itera
tūru pietiek. Pietik

tu arī ar lekc i jās 
sniegto mater iā 
lu, protams, ja ap-

^ ^ N . ^ m e k l ē t u v i sas 
\ lekcijas. 

M Ā R I S (Vēs
tures un filozo
f i jas fakul tāte , 
2. kurss . ) . 

— Šī sesija bija 
sakarīga. Biju gai

dījis, ka būs grūtāka. 
Bija veiksmīgi izkārtota. 

Pietiekoši daudz bija ne
objektīvu māc ībspēku. 

Ieteicamā literatūra pat nav 
tik daudz nepiec iešma, cik to 
iesaka, bet dažos priekšmetos 
tā varētu būt pamatīgāka. Ar 
lekcijās sniegto materiālu gan 
nepiet iek. 

- Kādas bija izjūtas salī
dzinot ar p i r m o sesiju? 

"Lampu drudzis" bija tāds 
pats, tikai pirmajā sesijā pirms 
eksāmeniem vairāk mācījos. 3 

RITA KAŠS 
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JŪSU ZINĀŠANAI ZINĀTNISKO S W * ? STIPENDIĀTI 
DARBU KONKURSS NOSLĒDZIES STRADA AR ATDEVI 

1996. gada 18. decembri Rei 
ļ terna namā notika zinātnisko 
darbu konkursa uzvarētāju un 

i vinu zinātnisko vadītāju apbal
vošana. Sēdi vadīja Ekonomi
kas ministrs Guntars Krasts un 
Ekonomikas ministrijas parla
mentārā sekretāre Inese Vai-
dere, bet tajā piedalījās Augstā
kās izglītības valsts ministrs Pē
teris Cimdiņš, ASV Informāci
jas dienesta vadītājs Filips 
Aivzs, Lielbritānijas Padomes 
Baltijas valstīs vadītājs Artūrs 
Sandersons, kā arī ārvalstu 
vēstniecību un fondu, kas atbal
sta izglītību, pārstāvji. 

Vienlaicīgi ar prēmijām un 
atzinības rakstiem, uzvarētāji 
saņēma arī Ekonomikas mi-
nistra rekomendācijas piere
dzes papildināšanai ārzemēs, 
kā arī pusgada abonomentu 
"The Economist" un "Central 
European Economic Review" 

No 17 konkursa uzvarētā
jiem seši bija Latvijas Univer
sitātes studenti: Vladislavs 
Petrovs (zinātniskā darba va
dītājs Dr. oec. Jānis Stradiņš), 
Aija Kursīte (zinātniskā darba 
vadītāja Dr. oec. Valda Balevi-
ča), Terēze Mazbērziņa (zināt
niskā darba vadītāja Dr. oec. 

Lūcija Kavalej no Ekonomikas 
fakultātes un Sintija Gūtma-
ne (zinātniskā darba vadītājs 
profesors Jakovs Beļčikovs», 
Sandris Vidžups (zinātniskā 
darba vadītāja Dr. oec. Rahele 
Okuņa) un Lilita Seimuškāne 
(zinātniskā darba vadītājs Dr 
hab. oec. Edvīns Vanags) no 
Vadības un ekonomiskās infor
mātikas fakultātes. 

Vēl tika apbalvoti Rīgas Teh
niskās universitātes un Latvi
jas Lauksaimniecības univer
sitātes studenti. 

INGA BĒRZIŅA 

LAIKRAKSTS UN AKADĒMIJA -
SAVSTARPĒJI SAISTĪTI 

JĒDZIENI 
""Pulss" - 40" - ar šādu uzrakstu 24. janvārī bija rotāta 

Medicīnas akadēmija. 
Viesi bija lūgti Hipokrāta auditorijā uz akadēmisko sēdi, 

kas veltīta laikraksta "Pulss" 40 gadu jubilejai. 
Kā ievadrunā teica AML rektors Jānis Vētras kungs, šādas 

sēdes tradicionāli veltītas izciliem notikumiem un izciliem 
cilvēkiem. Laikraksts palīdzējis veidoties izcilām personībām, 
jo tas ir vēstures un attīstības liecinieks. 

38 gadus laikrakstu noJ'Padomju Mediķa" līdz "Pulsam" 
vadījusi redaktore Ausma Saško. Kā visi uzsvēra - erudīts un 
prasīgs cilvēks. Nupat vadības grožus pārņēmusi Rūta Lap
sa, kurai uzticēts veidot ari izdevniecības darbību - salikt 
mācību literatūru u. tml. 

Daudziem tika teikts paldies, īpaši fizikas katedras docen
tam Uldim Teibem. kas pirms gada palīdzēja laikrakstam iz
nākt datortehnikā. 

Šobrīd redakcija strada interesanti un radoši cilvēki, lai vīniem 
veicas! 

Visiem lieliski garšoja dzimšanas dienas torte un citi kā
rumi, tas liecina, ka viss notiek... 

ILZE BRINKMANE 
" Eduards 

Sergeja M 
LONDONAS LATVIEŠU KOPAS STIPENDIJAS 

STUDENTIEM LATVIJĀ 

Latvijas pedagoģijas pētnie
cības centrs un LU Pedagoģi
jas un psiholoģijas institūts uz 
konferenci 23. janvārī pirmo
reiz pulcējis īpašu auditoriju 
visus republikas pedagoģijas 
maģistrus bijušos S W H sti
pendiātus. Savu grādu viņi ie
guvuši dažādās augstskolās, 
daudzveidīgas ir viņu pamat-
specialitātes un maģistru dar
bu tēmas. Ne visi 36 varējuši 
ierasties, taču 20 cilvēku vai
rākas stundas spriež par ko
pīgām aktuālām pedagogu 
problēmām. Tādas izrādās: 

- skolotājs - skolēni - vecāki 
attiecību sistēma; 

skolotāju humāni pētnie
ciskās pedagoģiskās apziņas 
veidošanās mūsdienu skolā. 

Neparasta ir arī darba for
ma - diskusija pie apaļā galda. 
Neviena lasījuma. Viens pēc 
otra maģistri pauž savu viedok
li par tēmu, iekļaujoties viena 
līdz divu minūšu laika robežās. 
Debates rit spraigi, visi runā 
brīvi, no sirds. Par realitāti, 
kura reizēm ir tik skaudra. Ir 
daudz spilgtu, zinātniski ap
strādātu piemēru no dzīves. 
Nevienam nekas netiek uz
spiests, taču kopīgais viedok
lis vispārinātā skatījumā vei
dojas apbrīnojami viegli, un 
vienmēr tas pārstāv humānu 
pedagoģiju ar skolēnu kā sa
biedrības vērtību visos gadīju
mos, kā mīlamu un iedvesmo
jamu pašveidotāju, kurš stabi
lus panākumus gūst trīsstūrī 
"skolotājs - skolēni - vecāki" ar 
subjektu attieksmēm visos vir-

Kopš 1995. gada janvāra Lon
donas Latviešu kopa uzsākusi 
stipendiju piešķiršanu ļoti trū
cīgiem studentiem Latvijas 
valsts uzturētajās augstskolās. 
Priekšroka dota tiem, kuru ve
cāki nedzīvo augstskolas pilsē
tā un kas nāk no daudzbērnu 
ģimenēm. Stipendiāti izraudzī
ti no Londonas apvidus tautie
šu un viņu paziņu ieteiktajiem 
kandidātiem. Stipendiju līdzek
ļu lielākā daļa ir Londonas un 
tās apkārtnes tautiešu, it īpaši 
pensionāru ziedojumi. 

199671997. mācību gadā L. L. 

kopas valde piešķīrusi sešas sti-
penijas, galvenokārt iepriekšē
jā gada stipendiātu studiju tur
pināšanai pirmā akadēmiskā 
grāda iegūšanai. Stipendiju lie
lums: Kan. $ 300.00 (viena ir $ 
350.00 sakarā ar papildus zie
dojumu). Stipendijas piešķirtas 
četrām studentēm un diviem 
studentiem šādās specialitātēs: 

latviešu valodā un litera
tūrā; 

pedagoģijā, darbmācības 
mācīšanā; 

- kultūrvēsturē un tiesību zi
nībās; 

- medicīnā; 
- datorzinātnēs. 
Pašreiz veidojas Jēkaba Rie

ta piemiņas stipendiju fonds no 
viņa bērēs ziedu vietā saziedo
tajiem $ 2240.00. No šī fonda 
šai mācību gadā piešķirs divas 
$ 400.00 stipendijas: vienu Rī
gas Tehniskās universitātes 
Arhitektūras fakultātes, otru 
Latvijas Mākslas akadēmijas 
studentam vai studentei. 

Profesors 
ALEKSIS DREIMANIS 

VAI JŪS RUNĀJAT FRANCISKI? 
LU 3. akadēmiskās konfe

rences ietvaros notika intere
sants pasākums Svešvalodu fa
kultātē. Pirms 400 dienām 
(1995. gada decembri) profeso
ra A. Bankava vadībā tika iz
veidota jauna - Romāņu valo
du katedra. Deviņu mācībspē
ku kolektīvs nodrošina franču, 
spāņu un itāliešu valodu stu
dijas studentiem romānistiem 
un otro un trešo valodu angli-
cistiem. 

Franču valodas cienītājiem 
Francijas izdevniecība "Hac-
hette" dāvājusi ap 300 mācību 
grāmatas. 

30. janvāri bija iespēja ska

tīt ap 70 grāmatu izstādi un 
dzirdēt brīnišķīgu koncertu. 

Francijas vēstniecības pār
stāvis Žans Pjērs Moro tika 

Žans Pjers Mow 

lūgts uz deju, jo Latvijas akor-
deonistu asociācijas pārstāvji 
spēlēja brīnišķīgu franču mū
zikas klasiku. Skanēja dzies
mas un Rīgas pils skolēnu or
ķestris Jāna Grakolska vadībā 
i » , 

spēlēja skaņdarbus, kuru no
tis atsūtītas no Francijas, kā 
ari citu Eiropas valstu mūziku. 

Kā uzsvēra LU Senāta mā
cību komisijas vadītājs A.Si-
manovska kungs - valoda ir 
spieķis dzīves ceļā, tādēļ ap
sveicama - kā atzina mācību 
daļas vadītāja L. Spruģes kun
dze - arī sadarbība ar 40 Lat
vijas skolām. $ 

ILZE BRINKMANE 

zienos. Citiem vārdiem, bez 
diktāta, ar paša brīvas izvēles 
iespējām. 

Bērna pašpieredzes pilnvei
došanās ir skolas darba pro
dukts - pēdējā atziņa izskan ari 
kā galvenā, kurai var pakār
tot pārējās. 

Darbā piedalās ari stipendi
ju rūpētājs - profesors Meiro-
vics no S W H . Starp citu, šeit 
savējais. Taču - todien te vie
nīgais vīrietis. Tāpēc tikpat de
dzīgi tiek apspriesta papildpro-
blēma - vīriešu deficīts peda
goģijā. Tiek minēts, kurā ga
du simtenī vai tūkstotī ar IM 
gādību var gaidīt skolā parādā
mies vīriešus - ģimenes apgād
niekus, priekšzīmīgus tēvus. 

Konferences rezultātā S W H 
aizgādniecībā taps brošūra 
konferences dalībnieku maģis
tru darbu tēžu sakopojums. 
Šķiet, ka aizbildniecībā esošie 
profesoru apmierina, jo atva
doties viņš tos vērtē kā lielu 
spēku, kā pedagoģiskās aktivi
tātes sava veida brīnumu. 

Kas der pētniecībai, tas ir 
pētnieks ik mirkli, un kā tā
dam nevienam nevar paslīdēt 
garām, kā uz katru izteikto do
mu reaģē pasākuma dvēsele -
LU PPI direktore - prof. Špo-
na. Tas ir vēl viens vērtīgs at
gādinājums: būtisko uztver ti
kai ar sirdi. 

Maģistri izsaka vēlēšanos 
tikties atkal un debatēt tālāk, 
un negrib ilgi gaidīt. 

VIJA GRANTA, 
LUped. maģistre 

KONSULTATĪVĀS 
PADOMES TIKŠANĀS 

10. janvārī LU Juridiskās fa
kultātes Cilvēktiesību institū
tā sabrauca tā Konsultatīvā 
padome, kuru veido septiņi pa
saulē un Eiropā atzīti cilvēk
tiesību eksperti un mācībspē
ki: profesors Gudmundurs Al-
fredsons, Lundas universitātes 
R. Vallenberga institūta līdzdi-
rektors: Dr. Ārijs Bloeds, Star
petnisko attiecību fonda direk
tors; profesors Asbjorns Eide, 
Norvēģijas cilvēktiesību insti
tūta direktors; Mortens Kjae-
rums, Dānijas cilvēktiesību 
centra direktors; Dr. Martins 
Seinins no Helsinku universi
tātes Juridiskās fakultātes; Dr. 
Marku Sūksi, Abo akadēmis
kās universitātes Cilvēktiesī
bu institūta direktora v. i.: Ar
nolds Villens, Zviedrijas Hel
sinku komitejas priekšsēdētā
ja vietnieks. 

Pēc jautājumu apspriešanas 
ar Institūta vadību Konsulta
tīvā padome tikās gan ar LU 
Juridiskās fakultātes domes 
locekļiem, gan ar LU mācību 
prorektoru J. Krūmiņu. J. 
Krūmiņa kungs uzsvēra, ka 
Cilvēktiesību institūtam būtu 
jādarbojas ne tikai Juridiskās 
fakultātes ietvaros, bet arī jā

izglīto L U pārējo fakultāšu 
studenti, tā kā cilvēktiesības ir 
starpnozaru disciplīna, kura ir 
nozīmīga ne tikai juristiem. 

Konsultatīvās padomes lo
cekļi interesējās par Institūta 
darbību LU Juridiskās fakul
tātes ietvaros. 

Tikšanās mērķis bija pārru
nāt turpmāko sadarbību attie
cīgo universitāšu cilvēktiesību 
institūtu starpā, juridiskās iz
glītības cilvēktiesību jautāju
mos līmeņa celšanas problēmas 
Latvijā un iespējas apmainīties 
ar zinātniekiem un studentiem, 
lai veiktu pētījumus par kon
krētiem cilvēktiesību jautāju
miem. Tika apspriesti institū
ta darbības paplašināšanas jau
tājumi, kas sevī ietver profesio
nālas, Eiropas standartiem at
bilstošas cilvēktiesību izglītības 
sniegšanu juristiem, L U stu
dentiem un citām profesionā
lām grupām, kuras sadarbojas 
ar Institūta lektoriem, tādējā
di veicinot ne tikai juristu pro
fesionālo izaugsmi, bet ari Lat
vijas sabiedrības demokratizā
cijas procesu kopumā. 

INETA ZIEMELE, 
Cilvēktiesību institūta 

direktora v. i. 
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TAS VAR JŪS 
INTERESĒT 

— V 

Izglītības un zinātnes 
ministrijai 

Finansu ministrijai 
Līdz ar to, ka Ministru kabinetā iz

skatīšanai tiks nodots Studiju fonda 
nolikums un studentu kreditēšanas 
noteikumi, kā ari tādēļ, ka starp stu
dentiem valda uzskats par nepiecie
šamību no nākamā gada uzsākt kre
ditēšanu, LSA labprāt iesniegtu savus 
priekšlikumus studentu kreditēšanas 
sistēmas izveidē. 

Pašreizējos apstākļos studentu kre
ditēšanas jautājums ir ļoti svarīgs ie
guldījums Latvijas augstākās izglītības 
attīstībā. LSA ir aktīvi darbojusies, se
kojot līdzi un analizējot studentu kredi
tēšanas sistēmas attīstības gaitai, kā 
rezultātā radušies sekojoši secinājumi: 

1. Studentu kreditēšana sasniegs sa
vu mērķi, ja tā kļūs pieejama visiem 
sociāb' maznodrošinātajiem studentiem 
(pašreiz tādi sastāda lielāko studējošo 
daļu). Tātad - par kredītu garantu ne
var būt nekustamais īpašums, autori
tāšu galvojumi vai jebkādi citi nosacī
jumi, kas atkarīgi no sociālā stāvokļa. 

2. Kredītprocents un atmaksas ter
miņš nedrīkst būt par šķērsli kredīta 
lietošanai un apkalpošanai. 

3. Galvenajam kritērijam kredīta 
saņemšanā jābūt studenta sociālajam 
nodrošinājumam. 

4. Lai nodrošinātu kredīta pieeja
mību tiem, kam tas ir visvairāk ne
pieciešams (zems ienākuma līmenis), 
ir nepieciešams paredzēt fonda ciešu 
sadarbību ar VID. 

5. Fonda lēmējinstitūcijai ir jābūt 
neatkarīgai, tā nevar būt kādas minis
trijas pakļautībā. Lēmējinstitūcijai ir 
jāsastāv no augstskolu administrāci
jas, kā ari no studentu un ministriju 
deleģētajiem pārstāvjiem. Fondam va
jadzētu atrasties IZM pārraudzībā. 

6. Fonda struktūrai ir jānodrošina 
informācijas caurspīdīgums. 

7. Birokrātiskais aparāts nedrīkst 
būt sarežģīts un nepieejams kredītņē
mējam. 

Ņemot vērā studentu kreditēšanas 
nepieciešamību, ceram, ka tās izska
tīšana Ministru kabinetā gūs pozitīvu 
risinājumu. 

LSA ir izstrādājusi vairākus priekš
likumus, kas paredzēti kreditēšanas 
sistēmas uzlabošanai un labprāt aktī
vi iesaistītos, lai tādējādi veicinātu šī 
projekta pozitīvu attīstību. Mēs būtu ļo
ti pateicīgi, ja Jūs rastu iespēju tikties 
ar mums, lai apspriestu šos studenti-
jai tik svarīgos jautājumus. ,g 

Latvijas Studentu apvienības 
prezidents J. PORIŅŠ 

STIPETENTU KREDITĒŠANA -
KAS BŪS, KAS NEBŪS 

Latvijas Studentu apvienības viedoklis sakarā ar studentu kreditēšanu 
Pēc Latvijas Studentu apvienības rīcī

bā esošām oficiāli nepārbaudītām ziņām, 
Latvijas valsts budžetā 1997. gadam ir pa
redzēti aptuveni Ls 1,7 milj. studentu kre
ditēšanai. 

Pašreiz Ministru kabineta līmenī notiek 
akceptētā Izglītības un zinātnes ministri
jas 2,5 gadu laikā izstrādātais kreditēša
nas projekts, jo ir radītas konceptuālas 
pretrunas. 

Tāpēc LSA uzskata par nepieciešamu 
paust savu viedokli sakarā ar studentu 
kreditēšanu visās ieinteresētajās LR 
valsts institūcijās. 

1. Paredzamajai kreditēšanai jābūt 
studentu jeb sociālai kreditēšanai. 

1.1. Jo tieši pie šāda veida projekta -
studējošo kreditēšanas - izstrādes ir strā
dājis IZM AIZD, kurš šo projektu 2,5 gadu 
laikā ir pamatos saskaņojis ar augstsko
lām, studentiem un ministrijām, kā ari ie
sniedzis izskatīšanai Ministru kabinetā. 

1.2. Pašreiz runas par studiju jeb studi
ju maksas kreditēšanu ir bez sagatavotas 
koncepcijas un diemžēl ari valsts līmenī 
nesaskaņotas un nepārdomātas. 

2. Latvijas Republikā ir jau studen
tu jeb sociālās kreditēšanas pieredze. 

2.1. Latvijas Republikā pirms otrā pa
saules kara darbojās likums "Par valsts 
aizdevumiem normālu studiju gaitas no
drošināšanai augstākās valsts mācību ie
stādēs", kreditēšanas fonda apjoms bija 
Ls 4 milj. 

2.2. 1994. gada ziemas un rudens se
mestrī darbojās MK noteikumi "Par Lat
vijas augstskolu studentu kreditēšanu" 
kredītus saņēma pēdējo kursu sociāli maz
nodrošinātie studenti. Ar 1995. gadu Iz
glītības un zinātnes ministrijai un LM, 
AM, IeM tika pārtraukta kreditēšanas fi
nansēšana, bet Kultūras un Zemkopības 
ministrijām pakļautajās augstskolās šī 
kreditēšana darbojas vēl šodien. 

3. Ārzemēs pamatā ir izplatīta stu
dentu sociālā kreditēšana un bezmak
sas augstākā izglītība. 

3.1. Igaunijā darbojas sociālā studentu 
kreditēšana jau trīs gadus, pamatproblē
ma ir ar kredītņēmēju galvotājiem un ma
zo kredīta finansiālo apjomu. Lietuvā kre
ditēšanas sistēma ir iestrādņu līmenī pēc 
LSA rīcībā esošās informācijas. 

3.2. Pamatojoties uz Eiropas kopienas 
augstskolu pieredzi pārsvarā valsts 
augstskolās ir izplatīta diferencēta stu
dentu sociālā kreditēšana. 

3.3. Ir protams ari maksas augstskolas 
un šajā gadījumā ir iespējas saņemt kre

dītu studiju maksas segšanai. Daļā ASV 
augstskolu ir izplatīta kreditēšana, kurā 
sedz studiju maksu. 

3.4. Studentu sociālā kreditēšana ārze
mēs tiek saprasta kā atbalsts studentam, 
kurš ir sociāli maznodrošināts dažādu ob
jektīvu iemeslu dēļ. Kredīts tiek tērēts kop
mītņu, ēdināšanas, studiju līdzekļu u. c. 
izdevumu segšanai, lai studiju laikā stu
dentam nebūtu jāmeklē papildus ienāku
mu avoti. 

4. LR nav tieši piemērojama Eiropas 
un pasaules pieredze, ekonomisko fak
toru dēļ. 

4.1. Pirmkārt, ir ļoti atšķirīgs iekšze
mes kopprodukts uz vienu iedzīvotāju 
(ASV dolāru dati 1994. g. faktiskajās ce
nās), tātad LR pilsoņi nav sociāli līdzvēr
tīgos apstākļos. 

Latvijā tas ir gadā - 1000 $, Igaunijā -
1136 $ 

Vācijā 22 600 $, Dānijā - 28 149 $ un 
ASV - 26 159 $. 

4.2. Pie tam IKP sadale iedzīvotājiem 
ir ļoti diferencēta. To norāda tā saucamais 
Džini koeficients - Latvijā šis nevienlīdzī
bas koeficients ir 1993. g. - 0,40; 1994. g. -
0,42. 

Līdzvērtīga noslāņošanās ir tikai Čīlē 
un Kostarikā, tur - 0,41. 

Latviju par laimi apdzen agrārās jaun
attīstības valstis. 

5. Piešķirt ie valsts budžeta līdzekli 
Ls 1,7 milj. ir piemērojami studentu so
ciālajai kreditēšanai. 

5.1. Veicot aritmētisku aprēķinu, kopē
jā nauda stipendijām gadā sastāda. 

Studentu skaits valsts augstskolās par 
budžetu pēc 1996. gada datiem - 30 tūk
stoši dienas nodaļā. 

Stipendiju apjoms ir Ls 8,5 mēnesī un 
to saņem 12 mēnešus gadā. 

Kopā aprēķins: 30 000 x 8,5 x 12 = Ls 3 
066 000. 

Tātad stipendiju fonds jau divkārt pār
sniedz kreditēšanai paredzamo apjomu. 

Kredīts katram studentam, tad varētu 
būt apmēram Ls 5 mēnesī. 

5.2. Pēc veiktiem finansu pētījumiem no 
valsts piešķirtajiem līdzekļiem - Finansu 
ministrija uz vienu studējošo 1996. gadā 
ir izdalījusi Ls 492. 

Tātad studiju kredītu līdzekļiem jābūt 
vismaz 10 reizes lielākiem. 

5.3. Lai sagatavotu vienu atsevišķas no
zares speciālistu, tad ir piemērota koefi
cientu sistēma. 

Atskaites punkts ir ierēdnis - 1, tas vie
nāds ar Ls 1939 gadā. Vidēji šis koeficients 
ir 2 (inženieri - 4, ārsti - 5, pedagogi ap 1,5 

- šie koeficienti dažādām nozarēm ir ap
rēķināti līdz tūkstošdaļām), tālāk līdzek
ļus kredītiem vajag 80 reizes vairāk. 

6. Sakarā ar studentu kreditēšanu ir 
vairāki socioloģiskie pētījumi. 

Tie liecina, ka studentu kredītu vēlas 
ņemt ap 30 - 40% studējošo un visus uz
trauc kredīta atdošanas iespējas. Kredīta 
vēlamais apjoms ir Ls 30 - 60 mēnesī. 

7. Latvijas Republikas 6. Saeimas vi
sas pozīcijas politiskās partijas 

savās programmās uzsvēra izglītību, kā 
Latvijas bagātību, pamatresursu un taut
saimniecības attīstības pamatu. Kāpēc 
tad ir aizkavēšanās izpildvarā - Ministru 
kabinetā, ja Saeima un tauta vēlas izglītī
bas prioritāti? 

8. Ja tiks ieviesta nepārdomāta stu
diju kreditēšana, 

tad gada laikā tiks sagrauta augstākā 
izglītība, jo būtiski tiks izmainīti augst
skolu finansēšanas pamati. Cerēsim, ka 
demokrātiskā sabiedrībā tas netiks pie
ļauts. 

9. LSA uzskata, ka IZM izstrādātais 
kreditēšanas noteikumu un fonda no
likums ir apmierinošs, bet tajā vēl jāie
strādā vairāki būtiski labojumi: 

9.1. Kreditēšanas prioritātēs jābūt so
ciāli maznodrošinātajiem un ir jāizanali
zē kredītu saņemšanas kritēriju sistēma. 

9.2. Kredīta apmaksas procentam jābūt 
zemam, jo pamatā tā ir valsts dotācijas, 
nevis biznesa darījums ar studentu. Kre
ditēšana jāuztur ar Valsts bankas starp
niecību IZM pārraudzībā esošam fondam. 

9.3. Jāveido atklāta finansu pārvalde 
un jāizveido fonda valde, kur iesaistās 
augstskolas un studenti, kā ari IZM un iz
pildvaras pārstāvji. 

9.4. Pēc iespējas skaidri un nosacīti 
nemainīgi jāizveido kredīta atgriešanas 
noteikumi un uzskaites, kontroles me
hānismi. 

10. Latvijas Studentu apvienība ir ga
tava turpināt sadarbību 

ar visām valsts institūcijām, lai šo kre
ditēšanas projektu pilnveidotu un opera
tīvi ieviestu dzīvē. 

Latvijas Studentu apvienības valdes lo
ceklis - LSA un RTU Studentu parlamenta 
likumdošanas nodaļas vadītājs - Aug
stākās izglītības padomes studējošo orga
nizāciju deleģētais pārstāvis 

MARIS EGLĪTE 
(Teksts publicēts oriģinālā) 

LATVIJAS UNIVERSITĀTES STUDENTU PADOMES 
VIEDOKLIS PAR STUDENTU POLIKLĪNIKU 11.12.1996. G. 

Pamatojoties uz LSA 
(Latvijas Studentu apvie
nības) un Filozofijas un 
socioloģijas institūta ko
pīgi veikto studentu ap
tauju, kurā kā respon-
denti piedalījās 431 stu
dents, tika iegūti šādi sta
tistikas dati: 

1. Kā Jūs raksturotu sa
vu veselību? 
- bijušas tikai parastas 

saaukstēšanās un infekci
jas slimības 7 1 % 

- ir hroniskas slimības vai 
kaites 16% 

- bijušas nopietnas slimības 
vai traumas 9% 

2. V a i j ū s r e g u l ā r i a p 
meklējat pol ik l īniku? 

- vismaz reizi gada 26% 
- tikai akūtos gadījumos 5 4 % 
- nē 20% 

3. Vai Jūs apmierina stu
dentu p o l i k l ī n i k a s p a k a l 
p o j u m i ? 

medicīniskajā aprūpe? 
- iekļaut kredītā vesel ības 

uzturēšanai note iktu 
s u m m u 8% 

- dotēt studentu poliklīniku 13% 
- paredzēt atvieglojumus 

studentiem jebkurā 
poliklīnikā 7 7 % 

• nē 
jā 

- daļēji 
- neizmantoju 

9% 
14% 
2 0 % 
5 7 % 

4. K u r Jūs parast i grie 
žaties pēc medicīniskās pa
l īdzības? 

- studentu poliklīnikā 16% 
- dzīves vietas poliklīnikā 

5 5 % 
- izmantoju maksas medicī
niskos pakalpojumus 18% 

5. Kādā veidā realizēt at
v i e g l o j u m u s s t u d e n t i e m 

SLĒGTS 

6. Kāda veida medicīnis
kā vai prof i lakt i skā palī 
dzība Jums būtu visnepiec
iešamākā? 

regulāras vesel ības 
pārbaudes 4 3 % 
vispārīgas konsultācijas 

28% 
- citas 26% 

Ņemot vērā augstāk minē
tos aptaujas rezultātus, kā ari 
to, ka studentiem ir iespēja ap

drošināties Valsts Slimo ka 
sē par Ls 3,60 gadā, kas 

ļauj s t u d e n t i e m ap 
m e k l ē t j e b k u r u 

ā r s t u j e b k u r ā 
pol ikl īnikā par 

to maksājot Ls 0,05 par vizīti, 
LU Studentu padome uzskata, 
ka nav lietderīgi dotēt speciā
lu studentu poliklīniku. Tiem 
s tudent iem, kur i em mater iā 
lo apstākļu dēļ ir grūtības sa
maksāt apdroš ināšanas mak
su, ir iespēja griezties pie LU 
fakultāšu studentu pašpārval
dēm un fakultātes administrā
cijas, lai saņemtu studējošo so
ciālo pabalstu no fakultātes sti
pendiju fondā paredzētajiem lī
dzekļiem. ($ 

LU SP priekšsēdētāja 
INGA SAMOVICA 

L U vadība pieņēmusi lē
m u m u pārtraukt Studentu 
p o l i k l ī n i k a s d a r b u ar šā 
gada 1. martu. 
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NOTIEK ARĪ TĀ KRĪZES APSTĀKĻOS 
AUGSTĀKĀS IZGLĪTĪBAS PADOMES 

SĒDES NR 2 DARBA KĀRTĪBA 
Sēde not ika : 1997. gadā 16. janvāri pīkst. 13.00 
Rīgā, Baznīcas iela 19/23. 4. stāvā Veselības pārvaldes zālē. 

Sēdē tika izskatīti sekojoši jautājumi: 
1. Darba kārtības un iepriekšējās sēdes protokola apstiprinā

šana. (B. Rivža) 
2. Seminārs: "Augstskolu finansēšana un studentu kreditēša

na" un debates (uzstājas J. Platais, B. Sloka, J. Čakste, J. Po-
riņš... AIP locekļi). 

3. Ziņojums: "Universitāšu iesniegumi par profesoru štata vie
tām" (J. Zaķis un P. Cimdiņš) 

4. Padomes organizatoriskie jautājumi. (B. Rivža, A. Glāzītis 
un M. Eglīte). 

5. Dažādi... 

Lai studenti ir partija tik viena, 
Tad drizi pienāks Parlamentā diena, 
Ka domās ari reiz par tautu, 
Kā tai no krīzes izkļūt lautu! 

L a t a m būšot stabils segums, 
Nebūs jāpārdod pat Ķ e g u m s , 
K ā izkļūt m a n no naudas krīzes, 
Būs jāiet pastalās un vīzēs! 

K a d cietumā uz nārām sēdi, 
T a d šķīvi "balandas" tu ēdi, 
Ja būtu ticis deputātos, 
Daudz labāki tev šodien klātos! 

M u m s tagad gandrīz katrā bodē 
V a r dabūt daudz, kas pasaulē ir modē, 
Bet tas tik viss no ā r z e m ē m ir gādāts , 
Vai pie m u m s nemaz vairs netiek strā

dāts? 

Teic dekāns: nesiet skolas n a u d u , 
L U j a u kurina ar pilnu j a u d u , 
M u m s jaunus diplomus j a u drukā 
Būs izlaiduma balle smuka ! 

LEOPOLDS MILTINŠ 

VISU 6. SAEIMAS PARTIJU 
PRIEKŠVĒLĒŠANU SOLĪJUMI PAR IZGLĪTĪBU 

1. Latvijas l iberālā parti
ja : (nav 6. Saeimā) 

M ū s u parti jas pamatp ienā
kums ir stāties pretī valsts va
ras institūciju un ierēdņu ar
mijas centieniem palielināt sa
vu varu un labklājību uz in
divīda t iesību un dzīves l īme
ņa samazināšanās rēķina. 

2. L Z S , L K D S p a r t i j a s : 
(ir 6. Sae imā) 

Mēs ceram uz Latvi jas j a u 
natni. M ē s t icam Latvi jas ga
rīgajai at jaunotnei un turīgas 
dzīves iespējai Latvijā. 

3. M a z n o d r o š i n ā t o poli
tiskā apvienība un latviešu 
neatkarības partija: (nav 6. 
Saeimā) 

Līdzekli izmantojami izglītī
bas, z inātnes, kultūras, veselī
bas aizsardzības neatl iekamo 
problēmu risināšanai, sociālās 
aprūpes reformai, pensiju un 
minimālās algas palielināšanai, 
lauksaimniecības subsīdijām. 

4. Latvi jas v ienības par
tija: (ir 6. Saeimā) 

Izglītība ir tautas nacionālās 
bagāt ības avots. Latvieši jāro 
sina uz izgl ītošanos. 

5. LDDP, L S D S P u n Tais 
nība" : (nav 6. Saeimā) 

PATEICĪBAS 

Cienī jamais Rektora kungs! 
Gribētu izteikt pateicību par 

j Latvijas Universitātes Filoloģi 
Ijas fakultātes Baltu valodu ka-
' tedras līdzstrādnieces profesores 
Dainas Nītiņas nopelniem mūsu 
universitātē. 

Profesore Daina Nītiņa strā
dāja Budapeštas universitātē no 
1993. līdz "1996. gadam. Viņa va
dīja praktiskās latviešu valodas 
nodarbības, pirmajā gadā iesācē
jiem, bet otrajā un trešajā gadā 
kā iesācējiem, tā ari turpinātā
jiem. Viņa lasīja lekcijas ari "Ie
vadā baltu valodniecībā" slāvis-
tikas doktorandiem. Runājot par 
profesores Nītiņas darbiem, ir jā
uzsver, ka viņa bija pirmā latvie
šu valodas lektore Ungārijā, ne ti
kai likusi pamatu baltu filoloģi
jas studēšanai Budapeštas uni
versitātē, bet ari pati izveidojusi 
mācību līdzekļus, piemērotus un
gāru studentu speciālām prasī
bām. Darba ietvaros vina ir uz-

Valsts augstākais uzdevums 
ir tautas dzīves un veselības 
uzlabošana, gādība par cilvēka 
cienīgu iztiku katram strādā
joša jam, studentam, pensionā
ram, darba nespēj īgajam, rū
pes par sievieti, bērnu, jaunat 
ni, izglītību, zinātni un pāreja 
no izt ikas m i n i m u m a uz lab
klājības sabiedrību. 

6. T a u t a s saskaņas par
tija, (ir 6. Saeimā) 

7. Latviešu z e m n i e k u sa
vienība: (nav 6. Saeimā) 

Visus spēkus tautas izglītībai, 
kultūras un tautas morālās paš
apziņas celšanai, demogrāfiskās 
situācijas uzlabošanai. 

8. Latvijas kr ievu pilso
ņu partija: (nav 6. Saeimā) 

9. D e m o k r ā t i s k ā partija 
saimnieks : (ir 6. Sae imā) 

Zināšanas un kultūra ir Lat
vijas pamatresurss . 

Izglītotība noteiks mūsu nā
cijas vietu citu tautu vidū. Ie
spēja apgūt zināšanas jāgaran
tē katram. 

10. Latvijas sociālistiskā 
partija: (nav 6. Saeimā) 

11. Latvijas nacionāli de
mokrāt iskā partija: (ir/nav 
6. Saeimā) 

Tikai izglītota tauta var uz
turēt pi lnvērt īgu kul tūrv id i . 
Valstij jānodrošina bezmaksas 
vidējā izglītība valsts valodā un 
j ā s u b s i d ē ta lant īg i s tudent i 

augstskolās. 
12. Partijas " M ū s u z e m e " 

un " P r e t k o m u n i s t u apvie
nība" : (nav 6. Saeimā) 

13. Tautas kustība Latvi
ja i : (ir 6. Sae imā) 

Iepriekšējo valdību attiek

sme pret izglītību, zinātni, kul 
tūru un valodu ir bijusi skan
daloza, degradējot šos tautas 
identitātes faktorus par nāci 
jas pabērnu. Jāaizkavē kompe
tentu latviešu zinātnieku izce
ļošana uz ā r z e m ē m un labu 
skolotāju aiziešana citos dar
bos , nodrošinot š iem darbinie
k iem, pienācīgas algas. 

14. Apvienība ' T ē v z e m e i 
un Brīvībai " : (ir 6. Saeimā) 

Izglītotu, veselu un t ikumī
gu tautu! 

Noteikt garantētu budžeta 
daļu izglītībai, zinātnei, kultū
rai un medic īnai . 

Palielināt ieguldījumus izglī
tībā, ievērojami samazinot iz
devumus c i lvēkdienestam. 

Skolotāju un pasniedzēju al
gas un sociālās garanti jas pa 
kāpeniski piel īdzināt tām, ko 
saņem ierēdni. 

15. Latvi jas tautas fron
te: (ir/nav 6. Saeimā) 

16. T a u t s a i m n i e k u poli
t i s k ā p a r t i j a " T a u t s a i m 
nieks" : (nav 6. Saeimā) 

Kultūra ir m ū s u dzīves pa
m a t s . I z g l ī t ī b a - a t t ī s t ības 
pamats . 

Krasi mainīsim izglītības, zi
nātnes un kultūras politiku, ar 
l ikumu nosakot , kul tūras ze
mes c ienīgu l īdzekļu īpatsva
ru nacionālajā kopproduktā . 

Valsts drošību garantēs ne 
vis armija, bet kultūra un m ū 
su ieiešana Eiropas Savienībā 
kā labklājībā līdzīgai zemei. 

17. S a v i e n ī b a " L a t v i j a s 
ceļš" : (ir 6. S a e i m ā ) 

Jānostiprina bruņotie spēki, 
it īpaši zemessardze . 

Izgl ī t ība ir v i e n a no g a l v e 
na jām m ū s d i e n u sab i edr ības 
v ē r t ī b ā m . " L a t v i j a s ce ļ š " at 
zīst ikv iena Latv i jas i e d z ī v o 
tāja t i e s ības i e g ū t v iņa s p ē 
j ā m un v ē l m ē m atb i l s tošu iz
gl īt ību. 

18. L N N K u n Latvijas Za
ļā partija: (ir 6. S a e i m ā ) 

Real izēt va ld ības atbalstu 
kultūras , izgl īt ības, z inātnes , 
medic īnas un vides aizsardzī 
bas pasākumu īstenošanai gan 
ar dotāc i jām, gan ar m e c e n ā 
tu un kul tūras fondu darb ību 
veicinošu nodokļu polit iku. 

Nodroš ināt ar profes ionālo 
apmāc ību , b ruņo juma un sa
karu s istēmām zemessardzi un 
aizsardzības spēkus . 

rakstījusi mācībgrāmatu "Latvie
šu valoda 20 stundās" 

Profesore Nītiņa trīs gadus 
strādāja ari Sombathejas Peda
goģiskajā institūtā, kur bez lat
viešu valodas mācīšanas viņa uz
rakstīja grāmatu "Latviešu valo
da pagātnē un tagadnē" un pie
dalījās latviešu-ungāru vārdnīcas 
sastādīšanā kā līdzautore. 

Profesores Nītiņas grāmatas, 
uzrakstītas Ungārijā, tiks izdo
tas tuvākajā nākotnē. 

Ar saviem darbiem profesore 
Nītiņa lielā mērā veicināja latvie
šu valodas mācīšanas un baltu fi-
lo loģi jas att īst ību Ungār i j as 
augstskolās. 

Cerams, ka sadarbība starp 
Rīgas un Budapeštas universitā
tēm nākotnē turpināsies. 

Budapeštā, 
Ar cieņu 

14.01.1997. 

DK ANDRAS ZOLTAN, 
katedras vadītājs 

Augsti godājamais 
Rektora kungs! 

Sirsnīgi pateicamies Ernes
ta Spīča vadītajai LU deju folk
l o r a s k o p a i " D a n d a r i " par 
s n i e g t o k o n c e r t p r o g r a m m u 
misijas "Pakāpieni" organizē
tajā labdarības braucienā uz 
T u k u m a rajona psihoneirolo-
ģisko pansionātu "Ķīši" 1997. 
gada 23. janvāri. 

"Ķīšos" dzīvojošie 150 psihes 
invalīdi tur nonākuši pa dažā
diem ceļiem: gados vecākie -
pēc Sibīrijas izsūtījumā pārdzī
votā vai pēc citām neizturētām 
dzīves virāžām; jaunākie - lie
lākoties dzīvu vecāku bāreni -
par savu mūža nolemtību var 
"pate ikt ies" a lkohol iķ iem un 
narkomāniem vecākiem. 

"Ķīšu" iemītnieki ir paēduši, 
apģērbti un apkopti, bet tuvinie
ki par saviem "neērtajiem" ra
diniekiem neinteresējas un sa
biedrība par "tādiem" vislabprā
tāk neko nevēlas dzirdēt. Pat 

Z iemassvētku vecītis "Kišus" 
neapciemoja. 

Tālab j o lielāks paldies Er
nesta Spīča vadītajiem "Dan-
dar iem" Es v iņus nosauktu 
par prieka sējēj iem, jo to pa
tieso prieku, kas tika iesēts šo 
nevienam nevajadzīgo cilvēku 
vienmuļajā eksistencē, invalī
di pieminēs vēl ilgi. Viņiem tas 
bija notikums. 

Pateicamies arī par pārdo
māto un ļoti veiksmīgi sastādī
to koncertprogrammu - it kā 
pēc kalnā uzkāpšanas un nokāp
šanas principa: sākotnēji tikai 
skatīšanās, tad ari pansionāta 
iemītnieki pakāpeniski tika ie
saistīti līdzdziedāšanā un latvie
šu tautas rotaļās, prieks auga, 
uzdzirkstīja, un tad pamazām 
rotaļas kļuva rāmākas, bet no-
beigumā - atkal tikai nomieri
noša vērošana un klausīšanās. 

Ļoti piemēroti vakara stun
dai un atbilstoši skatītāju kon
t ingentam. 

Visi invalīdi atvadoties savam 

paldies pievienoja jautā jumu: 
"Kad jūs atkal atbrauksiet?" Ļoti 
priecāsimies, ja misija "Pakāpie
ni" un "Dandari" uz šo jautāju
mu varēs atbildēt kopā. 

Viss irsnīgākā pateicībā un 
cerībā 

ILGA KRAUJA, 
Misijas "Pakāpieni" 

Bāreņu nodaļas vadītāja 

Jūtos ļoti apmierināts, saņe
mot šādu vēstuli ar tik dzi ļu 
pateicību LU vārdu nesošajai 
E. Spīča vadītajai folkloras ko 
pai "Dandari" Zinot, ka šis nav 
vienīgais pasākums, par kuru 
"Dandariem" pienākas vissir 
snīgākā pateic ība, p ievienoju 
ari savus dziļas cieņas aplieci
nājumus un turpmākus ve ik 
smju vē lē jumus . 

Veselību, izturību un aktīvu 
tuvību savai tautai vēlot 

JURIS ZAĶIS, 
LU rektors 
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LU INSTITŪTU 
VIZĪTKARTES FIZIKAI IR NĀKOTNE 

T ā d a ir A n d r a K r ū m i ņ a , 
pro fesora , habi l i tētā fizi 
k a s d o k t o r a p ā r l i e c ī b a . 
V iņš ir arī L U Cietvielu fi
z ikas inst i tūta d irektors . 
K r ū m i ņ a k u n g s l a b p r ā t 
piekrita ierasties pie m u m s 
"Universi tātes A v ī z e s " re
dakcijā , lai par to, kas no
tiek viņa vadītajā institū
tā, pastāstītu arī citiem. A r 
šo j a u t ā j u m u s ā k ā m m ū s u 
sarunu. 

- Galvenokārt, mūsu institūtā 
notiek divu virzienu fizikālie pētī
jumi. Pirmie ir fundamentālie pē
tījumi par to, kas notiek cietajā 
vielā mikroskopiskā līmenī. Kā
dās reakcijās un kā pārvietojas 
elektrodi, atomi. Otra virziena fi
zikālie pētījumi ir - pielietošanas 
aspekts. Darbs, kura rezultātā ra
dām jaunus materiālus un ierīces. 
Tam tad cenšamies atrast noietu. 
Šobrīd tas notiek ārzemju tirgū, 
bet varētu būt ari Latvijā. 

Vai jūsu institūtā ir daudz 
darbinieku? 

- Pašlaik ir ap 150 cilvēku. Ma
nuprāt, ziedu laiki bija 80. gadu 
beigās, kad strādāja 320 darbi
nieki. Zinātniskais potenciāls pa
matā ir saglabājies, galvenokārt 
aizgājuši tehniskie darbinieki. 

Par ko jums visvairāk iznāk 
uztraukties? 

- Ari mums ir tās pašas - fi
nansēšanas problēmas. Jo valsts 
budžets zinātnei pieaug minimā
li. Algas institūtā ir mazas, tādēļ 
jaunos cilvēkus noturēt ir grūti. Ve
cie darbinieki ir stabilāki, jo vi
ņiem tās iespējas aiziet kaut kur 
citur ir mazākas. Šo galveno pro
blēmu mēs cenšamies risināt tā, 
ka meklējam starptautiskos fi
nansēšanas fondus un tie mums 
ari gadu no gada procentuāli pa
lielinās. Tagad tie sastāda apmē
ram 30 procentus no kopējās fi
nansēšanas. 

Mēs pieņemam pasūtījumus 
Latvijā ari no dažādām firmām. 

Pēdējā laika svarīgākie no
tikumi. 

- Kā panākumu varu vērtēt to, 
ka 1996. gadā visi zinātniskie in
stitūti Latvijā tika no jauna no
vērtēti. To darīja Speciāla vērtē
šanas komisija Valsts ministra 
P. Cimdiņa vadībā. Visās pozīci
jās mūsu institūts saņēma samē
rā augstu novērtējumu. 

Otrs mūsu panākums pagāju
šajā gadā bija tas, ka izdevniecī
bā "Elseris" (Ziemeļholandē) ti
ka publicēta mūsu darbinieka mo
nogrāfija uz 600 lappusēm angļu 
valodā par difūzijas kontrolētu 
procesu modemiem aspektiem un 
teorijas izstrādi. 

SPORTS 
Latvijas vieglatlētikai šis gads 

ir jubilejas gads, j o paiet 75 gadi 
kopš dibināta Latvijas Vieglat
lētikas savienība. Tikko notiku
šajās jubilejas meistarsacīkstēs 
mūsu sportisti saņēma sešas zel
ta medaļas. Kā zināms, uz ASV 
devušies E. Tēbelis un Ģ. Fogels, 
bet pagājušā gada pasaules 6. la
bākais 800 m skrējējs junioriem 
V.Lācis atrodas turpat treniņno
m e t n ē , tā tad e s a m d i e z g a n 
daudz zaudējuši. Tomēr pārējie 
cīnījās godam. Mārtiņš Alksnis 
pārliecinoši pārspēja savus kon
kurentus 1500 m un 3000 m 
skrējienos 3:59.9 min. un 8:31.2 
min. Andrim Strīķim pietika ar 

Jūsu institūta darbinie
kiem, droši vien, ir iespēja arī 
pastrādāt ārzemēs? 

- Labāk mūsu institūtā dzīvo 
tie cilvēki, kuriem ir ilgstoša un 
stabila sadarbība ar rietumu val
stīm. Tādi ir apmēram 30 cilvēki. 
Katru gadu viņi regulāri no diviem 
mēnešiem līdz pusgadam pava
da ārzemēs. Pozitīvs moments ir 
tas, ka līdz šim ir samērā maz 
eksportzinātnieku, kas aizbrauc 
uz visiem laikiem, pagaidām tāds 
ir tikai viens. Visi uzskata, ka ari 
Latvijā viņiem iespējams daudz
maz normāls atalgojums un pa

tiek realizētas mūsu institūtā. 
Lekcijas lasa galvenokārt mūsu 
institūta darbinieki. 

Ņemot vērā to, ka fizika vair^ 
nav obligātais priekšmets vidus
skolās, tā šobrīd nav sevišķi popu
lāra. Jaunieši vairāk metušies uz 
svešvalodu un biznesa studēšanu. 
Tādēļ samērā maz ir šo maģistran
tu - no diviem gadiem ir apmēram 
10 cilvēki. Taču pie mums mācās 
optometrijas nodaļas studenti, kuri 
ir vairāk nekā 80. 

Zinātniskos virzienus mēs pa
kāpeniski pārbīdām no cietvielu 
fizikas uz optometrijas virzieniem 
tā. lai piemērotos studentiem. 

^Ziemassvētku ballē 1996. gadā tikušies visi institūta 
direktori: no kreisās LZA ģenerālsekretārs A. Šiliņš, LU 
rektors J.Zaķis, LU CF1direktors A.Krūmiņš/ 

CFI direktors A.Krūmiņš-^ 

matā visi atgriežas, jo ir Latvijas 
patrioti. 

Lieliski būtu, ja zinātnes finan
sēšana mums būtu tā kā Eiropas 
valstīs, kas sasniedz 2% no kop
apjoma. Šajā gadā mums ir pare
dzēti 0,5% no kopapjoma. 

Vai institūts cieši sadarbo
jas ar LU? 

- Saistība ar Universitāti ir 
mācību programmās. Mums ir 
maģistra programmas cietvielu 
fizikā un materiālu zinātnē un tās 

Šobrīd sabiedrības uzmanī
ba pievērsta jurisprudencei un 
biznesam, bet ko jūs teiktu par 
labu fizikai? 

- Domāju, ka fizikai ir nākot
ne. Gadu no gada tiek gatavoti 
daudzi ekonomisti, svešvalodnie-
ki, un tad pēc četriem gadiem ir 
krahs - viņi nevar atrast darbu. 
Tad tiek meklētas tās profesijas, 
kas šobrīd nav populāras. Ņemot 
vērā, ka nobīde ir četru jeb sešu 
gadu laikā, maģistratūru pabei
dzot, tādēļ, tagad stājoties LU, 

akcentu nevajadzētu likt uz šodie
nas populārajām specialitātēm, 
citādi pēc sešiem gadiem varētu 
būt vilšanās. Ja tautas saimnie
cība Latvijā attīstīsies strauji, at
tīstīsies ari ražošana. Cilvēki ar 
labu fiziķa izglītību bez problē
mām atradīs labi apmaksātu 
darbu. Jo papildus apgūt uzņē
mējdarbības pamatus ir vieglāk 
cilvēkam, kurš vada firmu, kas no
darbojas ar augstu tehnoloģisku 
materiālu izstrādi. Biznesmenim 
apgūt tehnoloģijas principus un 
to, kas tajā materiālā jāieliek, ir 
krietni grūtāk. Taču firmas vadī
tāja uzdevums būtu to zināt. 

Domāju, ka pašlaik tie, kas 
darbojas biznesā, vairāk panāku
mus gūst tieši tirdzniecībā, bet 
drīzumā šajā jomā varētu būt iz
maiņas. Vajadzēs cilvēkus, kuri 
saprot modernos tehnoloģiskos 
procesus, un orientējas jaunos 
materiālos. Viņiem nākotnē va
rētu būt noiets. 

Kādu jūs iedomājaties insti
tūta nākotni? 

- No šī gada mēs sākām strā
dāt pie Latvijas valsts program
mām. Pamatā strādājam pie jau
nu materiālu programmas fato-
nikai un mikroelektronikai. Tam 
saņemam finansējumu. Vēl vie
na programma ir - enerģētikas 
problēmas Latvijā. Trešā pro
gramma ir par diomateriāliem. 
Domāju, ka valstij varētu atras
ties līdzekļi, lai šīs programmas 
vairāk finansētu, tad taptu dar
bi, kuru izpildē būtu ieinteresēta 
valsts. Varētu būt jauns mate
riāls, jaunas darba vietas un jau
na ražošana. Tiktu atdzīvināta 

L a t v i j a s 
t a u t s a i m 
niecība. Va
rētu notikt 
z i n ā t n i s k i 
i e t i l p ī g u 
m a t e r i ā l u 
un ierīču ra
žošana. Tā
da iespēja
ma nākotne. 
S t a r p t a u 
tiskā sadar
bība arī šo
brīd mums 
ir labā līme
nī, bet attīs

tīsim to vēl vairāk un plašāk. 

Tātad, neskatoties ne uz 
ko, Latvijas fiziķi ir pasaules 
līmenī? 

- Jā, gan. Pagājušajā gadā Rī
gā noorganizējām starptautisko 
konferenci, kurā piedalījās 125 
dalībnieki no 20 valstīm. Manup
rāt, tā bija augstā līmenī. 

Pasaulē mūs zina un atbalsta. 
Ja tā nebūtu, mūsu cilvēkiem ne
būtu iespējams strādāt ārzemēs, 
nebūtu ari starptautiskā finansē

juma. Arī padomju laikos mūsu 
zinātnieki bija līmenī un tā ir ari 
tagad. 

Vai studenti labprāt nāk pie 
jums strādāt? 

- Studenti, kuri nāk pie mums, 
vairāk ir orientēti uz zinātni. Vi
ņi ari jūt, ka varētu būt iespēja 
doktora darbu izstrādāt ārzemēs 
un pēc tam ari tur pastrādāt, sa
ņemot par to labu atalgojumu. 
Līdz šim ir tā, ka jaunie zinātnie
ki, kuri pāris gadus pastrādā ār
zemēs, atgriežas atpakaļ Latvijā 
un pēc kāda laika atkal aizbrauc 
pastrādāt. Ceru, ka viņi Latvijai 
nezudīs. 

LU Fizikas un matemātikas fa
kultātē tiek domāts par tādu fizi
ķa izglītību, kas vairāk vērsta uz 
praktiskām lietām. Piemēram, ta
gad bakalaura apmācībai fakultā
tē top jauna programma - infor
mācijas tehnoloģija. Tie būtu cil
vēki, kuri saprot, kas notiek dato
rā, ko tajā vajag izmainīt, kāda ir 
pati jaunākā datortehnika, kā vei
dot datoru tīklus, kā tos apkalpot. 
Pēc šādiem speciālistiem Latvijā 
varētu būt liels pieprasījums. 

Kādas ir Cietvielu fizikas in
stitūta tradīcijas? 

- Kādreiz mūs pazina kā Ciet
vielu fizkultūriešu institūtu.Ari 
tagad daudzi mūsu cilvēki nodar
bojas ar sportu. Spēlējam basket
bolu, volejbolu, tenisu. Mums ir 
tenisa korti, ziemā īrējam zāli. Ir 
mums skriešanas klubs un slēpo
šanas klubs. Gar Daugavmalu 
esam izveidojuši pieckilometrigu 
skriešanas trasi. Mūsu darbinie
ki sporto un tas nāk par labu ari 
zinātnei. Ziemassvētkos un Jau
najā gadā mums ir lieliskas bal
les. Tad gan izdejojamies! 

Studentus savā darbā cenša
mies iesaistīt pēc iespējas agri. 
Arī šo mācību gadu uzsākot, 1. 
kursa studentiem notika iepazīs
tināšanas lekciju nodarbība. Pa
stāstījām viņiem par to, ko da
rām un aicinājām sadarboties. 

Vai studentiem, kuri nāk pie 
jums strādāt, pietiek ar vēlē
šanos vien? 

- Sākumā varbūt pietiek. Pro
tams, papildus vēl būtu daudz jā
strādā. Piemēram, lai apgūtu mo
derno pētīšanas metodiku. Otr
kārt, svešvalodu zināšanas, seviš
ķi angļu valoda ir nepieciešama. 

Domāju, ka tiem studentiem, 
kuri pie mums atnāks un sāks 
strādāt no 1. un 2. kursa, nākotne 
būs nodrošināta. 

Fiziķim pamats ir loģiskā do
māšana un arī "piesēdēšana" 
Strādātgriba un strādātprieks, jo 
jāmācās ir daudz un jāiedziļinās 
fizikas problēmās. ,5 

MĀRA SADOVSKA 

JTVĒRŠA GADĀ CĪNĀMIES! 
7.45 m tālu lēcienu, lai kārtējo 
reizi apliecinātu, ka Latvijā vi
ņam konkurentu nav. Bet tad 
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sekoja pat īkami pārsteigumi, 
par kuriem parūpējās juniore 
Inese Mauriņa, kura bija ātrā
kā 200 m distancē 27.19 s, reizē 
ari juniores čempiones zelta go
dalga, kā arī Edvīns K r ū m s , 
kurš pārliecinoši apsteidza sa
vus sāncenšu 400 m skrējienā 
51.50 s. Negaidīti, bet patīkami 
visus pārste idza Juris M u c e -
nieks, kurš šajā pašā distancē ie
guva sudraba medaļu, veicot dis
tanci 52.26 s. Pirmo reizi Valsts 
čempiones godā tika augstlēcē
ja Aiga Gulbe, veicot 1.76 m aug

stumā novietoto latiņu. 
S u d r a b a g o d a l g a 4 0 0 m 

skrējienā (59.12 s) - Ievai Zun-
dai. Ieva bija ātrākā starp ju 
niorem, tātad ari junieru čem
pions Alvis Ērglis, veicot 2.10 
m augstumā novietoto latiņu, 
izvirz ī jās vad ībā augst lēcē ju 
s a c e n s ī b ā s , t o m ē r sacens ību 
nobeigumā, tas tomēr bija sud
raba medaļas vērtībā, j o sān
censis lēca 3 cm augstāk. Ed
vīns Krūms savu otro medaļu 
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(sudraba) ieguva 800 m skrē
j ienā, veicot to 1:58.1 min. 

Mūsu pašreiz labākā daudz-
cīnniece Kristīne Suharevska 
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izcīnīja gan sudrabu lodes grū-

šanā 12.47 m, gan divas bron
zas medaļas, tāllēkšanā ar 5,76 
m tālu lēcienu, bet augstlēk-
šanā pārvarot 1.70 m augstu
mu, tas liecina, ka Kristīnei pa 
spēkam augstvērtīgs rezultāts 
ziemas daudzcīnā. 

7 

Natālija Lebedinska, iekļūs
tot 60 m finālskrējienā, spēja 
tajā finišēt trešā, pēc 8.13 s. Tā
tad bronza, bet junioru konku
rencē zelta godalga. Tikai ned
audz līdz sudraba medaļai pie
trūka Uldim Apškalējam - 60 
m barjerotajā distancē. Tomēr 
ari bronzas medaļa ir ko vērta. 

K ā r t s l ē k š a n ā par j u n i o r u 
čempionu kļuva Jānis Rēders. 

Jāatzīmē Normunda Apiņa 4. 
vieta 200 m distancē, tādu pašu 
panākumu guva Vineta Rolma-
ne 3000 m distancē un tāllēcēja 
Mar i ja Lavr inov i ča . 5. v ietā 
augstlēcējs Oskars Ozoliņš. 

Jānovēl vieglatlētiem tā tur
pināt un līdzjutējiem biežāk ie
griezties Rīgas Sporta manēžā. 
Nākošās lielākās sacensības - Rī
gas pilsētas čempionāts, kurš no
tiks 14. un 15. februārī, bet tad 
labākie Latvijas valsts vienības 
sastāvā dosies uz Tallinu, kur 21. 
un 22. februāri notiks visu trīs 
Baltijas valstu sacīkstes. 

VĪLIS BERNHARDS 
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VIŅI PIE MUMS STlR PASKOPI UN POZNANIEŠI ARI 
J u s t ī n a P ā v e l a ir v ies -

studente n o Poli jas Pozna-
n a s universitātes. T u r vina 
s tudē l ietuviešu valodu. 

Jau otro gadu Justīna stu
dē doktorantūrā.(Poli jā ir 
grūti kāpt pa "zinātnes kāp
nēm". Tur zemākais grāds ir 
maģistra grāds, kura iegū
šanai ir jāstudē piecus ga
dus. Doktorantūrā ir jāstu
dē četri gadi un doktora grā
d a i e g ū š a n a i ir j ā a i z s t ā v 
doktora disertācija.) 

Tagad Latvijā Justīna iz
strādā savu doktores disertā
ciju un pasniedz poļu valodu 
L U Filoloģijas fakultātē. 

P A R J U S T Ī N U U N 
V I Ņ A S S T U D I J Ā M 

-Kāpēc Tu izvēlējies studēt 
lietuviešu valodu? 

- Tā man ļoti patīk, jo ir izteik
smīga un ļoti arhaiska. Vēl ar
haiskāka nekā latviešu valoda. 

- Vai ar lietuviešu valodu 
Tev bija saskare pirms Tu sāki 
to studēt? 

- J ā , jo man rados ir lietuvieši. 
- V a i Tu esi studējusi arī Lie

tuvā? 
- Jā, vienu semestri. Man bija 

piešķirta stipendija lietuviešu va
lodas studijām. 

- Kādu pētījumu Tu veic 
Latvijā? 

- Disertācijas tēma ir "Georga 
Elgaru vārdnīcas vieta latviešu 
leksikoloģijas vēsturē. Tā ir ļoti 
interesanta vārdnīca. Latviski no 
lietuviešu valodas tulkota 17.gs. 

Disertācijas temats ir ļoti inte
resants, bet daudz ir jāstrādā -
daudz jālasa par veclatviešu, vec-
lietuviešu un vecpoļu rakstiem. Ari 
pašai par tiem jāraksta raksti. Rī
gā to ne visai gribas.Iespējams ie
tekmē klimats - Rīgā nāk miegs, 
jo tuvu ir jūra un gaiss ir mitrs. 
Poznaņā klimats ir sausāks. Un 
nevar jau tikai strādāt, vajag ap
skatīt ari Rīgu un Latviju. 

- Vai Rīgā ir kāds, kam Tev 
ir jāatbild par savu darbu? 

- Latvijā es esmu brīvs cilvēks. 
Stipendija no Polijas man nodro
šina studijas. Polijā man ir diser
tācijas vadītājs profesors Hasiuk. 

- Kurā vietā - Latvijā, Lietu
vā vai Polijā - ir pamatīgākas 
lietuviešu valodas studijas? 

- Studijas Viļņā. Tur ir Baltis 
tikās centrs. Pasniedz daudzi pa
zīstami profesori. Ir daudz intere 
santu priekšmetu, piemēram, prū 
šu valoda un citas senās valodas. 

Lietuvā ir atsevišķa lietuvie 
šu valodas katedra, kur tiek mā 
cīta lietuviešu valoda viesstuden 
tiem. 

Studēt Lietuvā man 
bija visgrūtāk, jo bija jā
studē svešā valodā. 

Viļņas universitātē ir 
arī labāki speciālisti ne
kā Poznaņā, bet mazās 
zinātnieku algas, diem
žēl, samazina šo speciā
listu skaitu. 

- Cik ilgi Tu studēsi 
Latvijā? 

- Šeit vārdnīcu es pē
tīšu līdz jūlijam, tālāk 
darbu pie disertācijas es 
turpināšu Poznaņā. 

nu nedēļu ir brīvlaiks. Ziemas se
sijā, parasti, nav vairāk par di
viem eksāmeniem, neskaitot ie
skaites. Vasaras sesija arī ilgst 
divas nedēļas. 

Par Filoloģijas fakultātes stu
dentiem es varu teikt, ka baka
lauri ir līdzīgi skolēniem, bet ma
ģistri ir īsti studenti. 

P A R D A R B U 
P O Z N A Ņ A S 
U N I V E R S I T Ā T Ē 
U N S T U D E N T I E M 

- Poznaņas universitātē es pa
sniedzu lietuviešu valodas gra
matiku. 

Man patīk strādāt, jo studenti 
man ir draugi, īpaši tādēļ, ka li-
tuānistiku studē maz - ir apmē
ram desmit cilvēki grupā. 

Bez šaubām, fiziskā slodze ir 
lielāka, taču strādāt un mācīties 
ir interesantāk. Strādāt ar stu
dentiem, tas ir mācīties un mācīt 
reizē. Bet stress ir lielāks, jo ik
viena nodarbība ar studciuium ir 
kā eksāmens. 

- Vai arī patlaban Tev ir no
darbības Poznaņā? 

- Nē, tagad es Polijā nepasnie
dzu. Tagad es esmu vienkārša stu
dente, un tas man ļoti patīk. 

Taču Rīgā LU es mācu poļu va
lodu Filoloģijas fakultātē. Vai
rums manu studentu ir no Slāvu 
valodu katedras. Viņiem poļu va
loda ir otrā slāvu valoda. 

- Ko Tu vari teikt par Latvi
jas studentiem? 

- Latvijā studentiem ir vieglāk 
studēt, bet grūtāk dzīvot, jo ir 
smagi ekonomiskie apstākļi. 

LU ir liela sesija. Polijā ne
drīkst būt vairāk kā pieci eksā
meni vienā sesijā, un vienā dienā 
drīkst būt tikai viens eksāmens. 
Ziemas sesija Poznaņā ilgst di
vas nedēļas - janvāra pēdējā un 
februāra pirmā nedēļa. Tad vie-

Vidu sež Justīna, pa labi no viņas Aleksejs 
Andronovs, pa kreisi lietuviešu kolēģis 

Lietuviešu valodā ir divi vār
di - studioti - tie studē un šinī 
gadījumā tie ir maģistri, un stu-
dentauti - studenti nosaukuma 
pēc, tiem nav raksturīga akadē
miska pieeja. 

Diemžēl, šeit ir zems latviešu 
valodas programmas līmenis. 

- V a i Poznaņā arī pasniedz 
latviešu valodu? 

- Poznaņā nav latviešu valodas 
speciālista. Taču informācija par 
latviešu valodu ir. Par to studen
ti uzzina no lietuviešu vēsturikās 
gramatikas. 

- Un kā ir ar lietuviešu valo
das studijām Poznaņā? 

- Lituānistiku studē nedaudzi 
cilvēki. Ir deviņi desmit cilvēki 
grupā un visi, pārsvarā, arī beidz. 
Ir maza redukcija. Poļu valodu 
studē daudzi un arī redukcija ir 
lielāka. 

P A R L A T V I E Š U , 
LB5TUVIEŠU U N P O Ļ U 
V A L O D Ā M 

- Grūti ir salīdzināt latviešu 
un poļu valodu, jo poļu valoda ir 
slāvu valoda. Bet līdzības ir. Po
ļu valodā ir daudz ģermānismu, 
kas raksturīgi latviešu valodai, 
īpaši poznaņiešu izloksnē. 

Latviešu valoda ir ļoti melodis
ka, melodiskāka par lietuviešu va
lodu, jo pastāv trīs intonācijas: 
lauztā, krītošā un stieptā. To at
šķiršana gan man sagādā grūtības. 

Par spīti tam, ka lietuviešu va
loda ir vecāka, latviešu valoda ir 
grūtāka, jo ir liela ietekme no so-
mugru, slāvu un ģermāņu valo
dām. Lietuviešu valodā tā ir ne
liela. Latviešu valodas gramati
kā ir daudz it kā pašsaprotamu 
lietu, piemēram, vajadzības iz
teiksmē. Lietuviešu valodas gra

matika ir vieglāka, tā ir 
līdzīgāka poļu valodas 
gramatikai. 

- Ko Tu vari teikt par 
latgaliešu izloksni? 

- Latgaliešiem ir sava 
vēsture, savas tradīcijas. 
Es uzskatu, ka tas nav 
dialekts, bet gan valoda. 

- Vai arī Polijā pa
stāv dialekti? 

- Polijā ir ļoti daudz 
atšķirīgu dialektu. Poz
naņiešu dialekts ļoti at
šķiras no poļu valodas, 
tajā ir ļoti daudz ģermā
nismu un loti interesan-
tas intonāci jas . Taču 
poznaņiešu dialektā cil

vēki runā maz. 
- U n Tu? 
- Es ari nē. Pastāv problēma 

saglabāt poznaņiešu dialektu. 
Poznaņiešu dialektā runā Liel-

I 

polijā. Tad vēl ir augšsilēzijas un 
Apakšsilēzijas dialekti. Visar
haiskākais ir Zakopanes dialekts 
Karpatos. 

- Tas, noteikti, ir grūti sapro
tams citu Polijas apgabalu ie
dzīvotājiem? 

- Jā. To nedaudz sapratīs 
Mazpolijas iedzīvotāji. 

Vēl ir Mazpolijas un Mazovšas 
dialekti. Ap Gdaņsku izšķir kašu-
bu valodu. Tas ir poļu dialekts, bet 
daži valodnieki to uzskata par va
lodu. Tur skolā māca gan lietuvie
šu, gan kašubu valodu. Citi cilvēki 
kašubu valodu nemaz nesaprot. 
Tai ir ļoti liela vācu valodas ietek
me, p iemēram, "jā" poliski ir 
"tak", bet kašubiski - "jā" vai "jo" 

P A R LATVIJU, R Ī G U , 
L A T V I E Š U K U L T Ū R U U N 
LATVIEŠIEM 

- Latvijā es esmu bijusi vēl 
Liepājā un Jūrmalā. Ļoti vēlos re
dzēt Kuldīgu un Jelgavu. 

Man Rīgā un Latvijā patiešām 
patīk. Varbūt tāpēc, ka šeit savā
dāk jādzīvo. 

Poznaņā, tāpat kā Rīgā, ir 
daudz jūgendstila, tādēļ pilsētu 
arhitektūra ir loti līdzīga. Bet Rī

gas jūgendstils ir kaut kas vien
reizējs! 

Daba Latvijā ir ļoti interesan
ta. Atšķirībā no Poznaņas, Rīgā 
ir skaidras debesis - Poznaņā tā 
nav.Tur virs pilsētas ir dūmi -
rūpnīcu un mašīnu produkts. 

Bet Latvijā man nepatīk cenas 
- tās ir lielākas nekā Polijā. Un 
Latvijā ir auksti. īpaši manā is
tabā. (Smejas.) 

- Ko Tu vari sacīt par latvie
šiem? 

- Latvieši ir ziemeļnieciski. Lī
dzīgi somiem. Iespējams, ka lat
vieši ne vienmēr saka to, ko do
mā. Slāvi ir atvērtāki. 

- Vai Tev ir kas zināms par 
latviešu vidū izdaudzināto sko
pumu? 

- Tā varētu būt kopīga iezīme 
- latvieši ir paskopi un poznaņie-
ši - arī. Poļi saka, ka poznaņieši 
ir skoti, kas ir izdzīti no Skotijas. 
Bet varbūt poznaņieši un latvieši 
ir līdzīgi vācu ietekmes dēļ. 

- Kā Tev patīk latviešu tau
tasdziesmas? 

- Man tās ļoti patīk. Tādu nav 
visā pasaulē. Lietuviešu tautas
dziesmām ir pavisam cits ritms. 
Viņu dainas ir pesimistiskākas, 
īpaši laulību dainas. 

Polijā tautasdziesmas izzūd, 
jo ir maz folkloras ansambļu, kas 
tās izpilda. Polijā tautasdzies
mas nav modē. 

- Vai Polrjā ir pazīstama lat
viešu literatūra, kultūra? 

- Polijā latviešu literatūra nav 
zināma. Īpaši mūsdienu, li tikai 
padomju laika tulkojumi. Bet par 
tautasdziesmām gan ir zināms. 

Pirmā kāda laika ļoti populā
ra Polijā bija grupa "Jauns Mē
ness" Polietēm ļoti patika. 

- Kādas ir Tavas "attiecības" 
ar latviešu literatūru? 

- Es tulkoju no latviešu uz po
ļu valodu. Tie ir neliela apjoma 
darbi - J .Rambas , I .Ziedoņa, 
A.Akmentiņa dzejoļi. 

P A R J U S T Ī N A S 
I E C E R Ē M 

- Pēc disertācijas aizstāvēša
nas turpināšu pasniegt Poznaņas 
universitātē. Es varētu pasniegt 
Baltu valodu salīdzinošo grama
tiku. Varbūt vadīšu atsevišķu 
kursu par vecbaltu valodām. 

- Paldies, Justīna, par saru
nu un - lai Tev veicas!. 

RITA KAŠS 

TEVS PAR MANI SAKA: PELĒKS KA UGUNSDZĒSĒJA BIKSES 
Kā zināms, tad LU izglītību 

iegūst ne tikai Latvijas studen
ti, bet arī daudzu citu valstu 
jaunie censoņi: LU studē jaun
ieši no Vācijas, Somijas, Dāni
jas, Ķīnas un līdzās šīm un ci
tām valstīm, arī no Krievijas. 
Kas viņus mudina doties pie 
mums, mēģināju noskaidrot 
intervijā ar Alekseju Androno-
vu - filoloģijas studentu no Pē
terburgas. 

- Pastāst i , k ā r a d ā s d o 
m a s tudēt Latvi jā? 

- Mani jau sen interesē in
doeiropiešu valodas, starp tām 
- baltu valodas. Tā kā vienī
gās "dzīvās" baltu valodas ir lie
tuviešu un latviešu, nolēmu 
vispirms doties uz Viļņas uni

versitāti. Tur man ļoti iepati
kās lietuviešu valoda. Strādā
ju pie diplomdarba "Lietuvie
šu valodas formveidošana" 
Pēc gada palika otra valoda -
latviešu valoda, tāpēc ari esmu 
šeit. Latviešu valodas pamatus 
apguvu jau Viļņas universitā
tē, tāpēc mācības šeit īpašas 
grūtības man nesagādā. Vispār 
lietuviešu valoda ir sarežģītā
ka, jo ir arhaiskāka, tāpēc tai 
ir vairāk galotņu un formu. 

- K ā T e v šeit pat īk? 

- Neko sliktu negribu teikt. 
Lietuvā bija citādāk, tur man 
bija vairāk paziņu, jo pirms 
tam biju novadpētniecības no
metnē Lietuvā, kur ar dau
dziem jauniešiem sadraudzē

jos. Viļņas universitātē ir tāds 
klubs "Kamova", kur jaunieši 
reizi nedēļā pulcējas un dzied 
tautasdziesmas, kā arī dejo. 
Žēl, ka šeit nekā tāda nav. Tā
pēc esmu nekomunikabls, vai
rāk sēžu kopmītnē un lasu, ne
kā kaut kur eju. Mans intere
šu loks ir diezgan šaurs, mani 
interesē tikai valoda. Ejot uz 
teātri, domāju, ka varētu tajā 
laikā kaut ko izlasīt. Mans tēvs 
par mani saka: pelēks kā 
ugunsdzēsēja bikses. 

- U n kā ir ar Universitā
ti? 

- Varētu būt vairāk nodar
bību. Piemēram, Pēterburgā 
katru vakaru var nākt uz spec-
kursiem. Tur mācības ir no 9 

rītā līdz 9 vakarā. Interesan
tas ir tikšanās ar maģistran
tiem, zinātniekiem, kur ap
spriežam dažādus problēmjau-
tājumus. Man patīk, ka ir stu
denti, kas grib kaut ko darīt, 
pētīt dziļāk. Tādus cilvēkus sa
stopu arvien biežāk, un tas 
mani iepriecina. 

- K ā d a ir T a v a att ieksme 
p r e t g a i d ā m o U n i v e r s i t ā 
tes r e f o r m u ? 

- Tā bija 19. gadsimtā, tas 
nozīmē, ka ejam nevis uz 
priekšu, bet atpakaļ. 

- Pastāsti par saviem nā
k o t n e s plāniem! 

- Gribu izpētīt, kāpēc man 
uz studentu apliecības ir rak

stīts doktorands ar "d" Pēc vi
siem gramatikas pamatprinci
piem it kā vajadzētu būt ar "t" , 
tāpat kā studenti un maģis
tranti. Viena no versijām ir, ka 
bijusi kļūda vārdnīcā un tā tas 
iegājies. Bet, ja nopietni, pēc 
gada braukšu atpakaļ uz Pēter
burgu, jāraksta disertācija. Par 
ko tā būs? Iespējams, tā būs 
par Austrumbaltu valodu sālī? 
dzinošo gramatiku . Tas ir 
plašs temats, tāpēc varbūt rak
stīšu diplomdarba turpināju
mu. Tomēr mans svarīgākais 
mērķis ir nodibināt Pēterbur-
gā Baltu filoloģijas fakultāti. 
Tradīcijas tai jau ir, gribētos 
tās atdzīvināt. 

— Lai Tev izdodas! 
LIENE ZJNKEVIČA 
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REKLĀMA 
INFORMĀCIJA 

RE KĀ 

O C A R T A M Ū Z I K A S F E S T I V Ā L S 

I - Ja Mocarts sēž uz mākoņa maliņas un skatās, kā 
mēs ēdam torti un dzeram šampanieti par godu viņa dzim
šanas dienai, tad viņš ir priecīgs! Volfgangs pats bija 
dzīvespriecīgs un viņam patika iepriecināt un izklaidēt 
citus, - tā sacīja Mocarta Mūzikas festivāla valdes pār
stāvji. 

Tā patiešām bija, ka 2 5 . janvāra vakarā (divas dienas 
pirms īstā datuma) Latviešu biedrības nama Zelta zālē 
dažādu firmu atbalstītas notika V.A.Mocarta 2 4 1 . dzim
šanas dienas svinības. Skanēja mūzika un dzirkstīja šam

p a n i e t i s . 

K ā teica k u l t ū r a s m i n i s t r s R . P ī k s : - Lai arī šobrīd m e 

c e n ā t i s m s ir p r a k t i s k i i z z u d i s , t o m ē r i z d z ī v o s t ikai k u l 

t u r ā l s b i z n e s s , jo ātri i e g ū t a n a u d a - ātri ari aiziet . 

K a s v a r būt s k a i s t ā k s p a r l a b u m ū z i k u - no 15 . l īdz 22. 
f e b r u ā r i m R ī g ā b ū s m ū z i k a s s v ē t k i . J a u m a z i e m b ē r n i e m 

j ā r o d iespēja k l a u s ī t i e s M o c a r t a m ū z i k u , tad viņi a u g s 

g u d r ā k i un t a l a n t ī g ā k i - t a s ir z i n ā t n i s k i p i e r ā d ī t s . 

ILZE BRINKMANE 

15. FEBRUĀRIS 
1 2 . 0 0 M ā k s l a s a k a d ē m i j a 
1 5 . 0 0 Sv . P ē t e r a b a z n ī c a 
1 9 . 0 0 L ie lā ģ i l d e 
Mocarla mūzikas festivāla atklāšanas koncerts. 

1 6 . FEBRUĀRIS 
1 2 . 0 0 M ā k s l a s a k a d ē m i j a 
Koncertā piedalās: 
1) Aizkraukles mūzikas skolas koris - diriģente 

Mirdza Blirnberga; 
2) Aizkraukles mūzikas skolas audzēknes Daiga 

Galviņa (flauta) u n S a n d r a V ī t o l a 
(flauta); 

3) B. Dvariona mūzikas skolas mei teņu koris 
(Viļņa) d i r i ģ e n t e N a t ā l i j a 
Krupāvičule; 

4) M a d l i e n a s m ū z i k a s skolas a u d z ē k n e I lze 
Ozola-Ozoliņa (klavieres) ; 
jauktais koris "Norise" un Rīgas 6. vidusskolas 
kamerorķestris - diriģents Imants V a s m a n i s ; 

6 ) E m Dārziņa mūzikas koledžas audzēkne Māra 
Miķelsone (vijole); 
O g r e s m ū z i k a s s k o l a s k a m e r o r ķ e s t r i s -

diriģents Guntis Pļavnieks ; 
8) sieviešu koris " S a p n i s " un vīru koris "I lūzija" 

- diriģente Iveta R ī s m a n e . 
1 5 . 0 0 k o n c e r t z ā l e " A V E S O L " 
Koncertā piedalās: 
1) s ieviešu koris " S k a n d a " - dir iģente A l d a 

Šeļegovska ; 
2) Jāz. Mediņa mūzikas skolas audzēkņi : 
Aija K u z m a n e (klavieres) ; 
Helēna Caune < klavieres) ; 
A leksejs Bahirs (vijole); 
3) 

4) 

2.) 

- d i r i ģ e n t e I n g a 

diriģente S i lv i ja 

k a m e r k o r i s A m a d e u s 
Dziļuma-Urbāne; 
k a m e r k o r i s Kolor ī t s " 

Sudŗūka; 
5) soliste Helēna Borele. 
1 8 . 0 0 M ā k s l a s a k a d ē m i j a 
Koncertā piedalās: 
1.1 Sieviešu koris "Līga" — diriģents Jānis Brants ; 

Jāz. Mediņa m ū z i k a s koledžas audzēknes : 
Natāli ja Grigoroviča (vijole); 
S a n t a Kokina (klavieres) ; 
S a r m a Skarbinika (vijole); 
Roza Bagojana (klavieres) ; 
k a m e r k o r i s " M o t u s " d i r i ģ e n t e s I n t a 

PROGRAMMA 
Eizenbevga un Evija Gaiķe ; 

4) V a l m i e r a s mūzikas skolas kamerorķestris -
diriģents Aivars Cepītis : 
Valmieras mūzikas skolas audzēknes: 
A n e t e Toča f Mauta), 
M a d a r a M a z k a l n e i klavier 
Ž a n e t e U š k ā n e (vijole); 
G u n d e g a Bleikša (flauta >; 

6) soliste Kira Lavrinoviča (klavier 

1 7 . FEBRUĀRIS 
1 0 . 0 0 D o m a b a z n ī c a 
V . A . Mocarts - Rekviēms" 
Piedalās : M o c a r t a m ū z i k a s festivāla koris un 

orķestris ; 
solisti: Sonora Vaice (soprānsi , 

Dace Vol farte (mecosoprāns) ; 
J ā n i s Sproģis (tenors); 
Egils Ši l iņš (bass) . 

Diriģents Vies turs Gailis . 

18. FEBRUĀRIS 
1 0 . 0 0 - 1 2 . 0 0 P. J u r j ā n a m ū z i k a s s k o l a 
Konkursa dalībnieku reģistrēšanās un izloze. Pēc 

izlozes m ē ģ i n ā j u m s skolas zālē . 
1 1 . 0 0 M ū z i k a s a k a d ē m i k a s Ē r ģ e ļ u 

z ā l e 
Lekcija par M o c a r t a ceļojumiem. 
Lektors prof. Rūdolfs Angermi l lers (Zalcburgas 

I n t e r n a t i o n a l e S t i f t u n g M o z a r t e u m 
ģenerālsekretārs) . 

1 9 . 0 0 L a t v i j a s U n i v e r s i t ā t e s L i e l ā 
a u l a 

Kora m ū z i k a s koncerts. 
P r o g r a m m ā : V . A . Mocarts ; 
Klasiskā un mūsdienu latviešu niū / ika 
Piedalās: M o c a r t a mūzikas lestivāla kūris; 
Aivars Kalējs (ērģeles) ; 
Diriģents Eduards Grāvītis. 

19. FEBRUĀRIS 
1 0 . 0 0 u n 1 3 . 0 0 P. J u r j ā n a m ū z i k a s 

s k o l a 
Konkursa 1. kārta vecākajai grupai 
1 1 . 0 0 M ū z i k a s a k a d ē m i j a s Ē r ģ e ļ u 

z ā l e 
Lekcija par M o c a r t a dēliem. 
Lektors prof. Rūdolfs Angermil lers (Zalcburgas 

I n t e r n a t i o n a l e S t i f t u n g M o z a r t e u m 
ģenerālsekretārs) . 

1 9 . 0 0 L i e l ā ģ i l d e . 
Simfoniskās mūzikas koncerts. 
P r o g r a m m ā : L. van B ē t h o v e n s - 1. simfonija; 
V . A . Mocarts - 5. vijoļkoncerts; 
V . A . Mocarts - Uvertīra operai ' Figaro kāzas " 
P i e d a l ā s : E m . D ā r z i ņ a m ū z i k a s k o l e d ž a s 

simfoniskais orķestris; 
soliste - s tarptautisko k o n k u r s u laureāte Baiba 

Skride (vijole). 
Diriģents N o r m u n d s Vaicis . 

20. FEBRUĀRIS 
1 0 . 0 0 u n 1 3 . 0 0 P. J u r j ā n a m ū z i k a s 

s k o l a 
Konkurss jaunākajai grupai. 
1 9 . 0 0 V ā g n e r a z ā l e . 
K o m e r m ū z i k a s koncerts. 
P r o g r a m m ā : V . A . Mocarts ; 

F . K . V Mocarts ; 
Fr. Š ū b e r l s . 

Piedalās : Jānis Sproģis I tenors i; 
V e n t i s Zi lberts (klavieres) ; 
Valdis Jancis (klavieres). 

21. FEBRUĀRIS 
1 3 . 0 0 u n 1 6 . 0 0 P. J u r j ā n a m ū z i k a s 

s k o l a . 
Konkursa II kārta vecākajai grupai. 
Piedalās : Mocarta M ū z i k a s festivāla orķestris. 

Diriģents Viesturs Gail is . 
1 9 . 0 0 V ā g n e r a zāle. 
K o r a m ū z i k a s k o n c e r t s . x 
P r o g r a m m ā . V . A . M o c a r t a un Fr Š ū b e r t a 

m o t e t e s ; 
M ū s d i e n u latviešu komponistu skaņdarbi -
G. Pelēcis , A . Dzenītis . R. I.iode. P Dambi 

Piedalās : Kamerkoris " V e i v a 
Aina Kalnciema (klavesi 

Diriģents Juris Vaivods 

22. FEBRUĀRIS 
1 6 . 0 0 L i e l ā ģ i l d e . 
M o c a r t a m ū z i k a s festivāla noslēguma koncerts. 
P i e d a l ā s : M o c a r t a m ū z i k a s fest ivāla J a u n o 

talantu konkursa laureāti ; 
Mocarta mūzikas festivāla orķestris; 
Jautrīte Putniņa (klavieres) . 
Diriģenti Eduards Grāvītis ; 

Viesturs Gailis ; 
N o r m u n d s Šnē. 

KONKURSS 

KINO - 52 KONKURSS «BRĪVBIĻETE UZ KINO > 

Kā jau rakstījām " U A " nr. 8, sācies 
jauns konkurss kino mīļiem. 2 0 laimī
gos loterijas uzvarētājus izziņosim nā
kamajā numurā. Uz "UA" konkursa pir
mās kārtas jautājumiem pareizi atbil
dējusi Ilze no Filoloģijas fakultātes. Lū
dzam viņu atnākt uz redakciju, lai sa
ņemtu brīvbiļeti divām personām. 

Pareizās atbildes bija: 
1. Keita Vinsleta; "Prāts un jūtas" 
2. Sjū Braitheda. 
Konkursa otrās kārtas jautājumi 

saistīti ar Rona Hovarda psiholoģisko 
trilleri 'Izpirkuma cena" 

īsa filmas anotācija 
Perfektā, nodrošinātā ģimenē notiek 

nelaime - tiek nozagts dēlēns un par 
viņa dzīvību noziedznieks no aktiera 
Mela Gibsona tēlotā tēva pieprasa 2 
miljonus dolāru. 

Gibsona atveidotais varonis ir unikālas dilemmas 
priekšā - vai samaksāt noziedzniekam, vai tam cilvēkam, 
kas šo noziegumu atklās? Riskējot ar sava bērna dzīvību 
un nerēķinoties ar sievas iebildumiem ģimenes galva pie
ņem lēmumu, par kuru ir šokā itin visi, kas zina vai pie
dalās šajā drāmā. 

Sagatavojieties cieši turēties pie krēslu rokturiem, kad 
skatīsieties šo režisora R.Hovarda psiholoģisko trilleri, kurš 
pagājušajā gadā Savienotajās Valstīs tika uzskatīts par 
veiksmīgāko šajā žanrā. Jūsu interesei nebūs laika atslābt 
ne uz mirkli, pateicoties Mela Gibsona izcilajam aktiera 
veikumam un negaidīti asajiem sižeta pagriezieniem. 

Un tagad konkursa otrās kārtas jautājumi: 
1. Kura ir Mela Gibsona aktiera debijas filma? 
2 . Cik "Oskariem" tika nominēta M.Gibsona filma 

"Drošsirdis"? 

3. Kas tēlo detektīvu Džimiju Šeikeru filmā "Izpirku
ma cena"? 

4 . Kurās filmās vēl Dž. Seikera lomas tēlotājs spēlē? 
5. Kurā filmā, bez "Izpirkuma cenas" Mels Gibsons 

spēlē kopā ar Renē Ruso? 
Atbildes kā vienmēr gaidām atsūtītas vai atnestas uz 

"UA" redakciju Raiņa bulvārī 19, 136. telpā, šoreiz līdz 
17. februārim. 

"KATRU RĪTU JĀCEĻAS, JĀIET KAUT KUR.. 
PAR LAIMI IR KAUTKASMĪKSTS... (!)" 

... tā mazais cilvēciņš, piespiedis tualetes papīra rulli pie 
vaiga, laimīgi uzsmaida TV skatītājam. Savukārt skatītājs 
sapratis smaida pretī un atceras, ka arī viņš ilgi nav aizgājis 
kaut kur Šādā situācijā mājinieku klātbūtnē, mēs parasti 

aprobežojamies ai1 šādiem vai līdzīgiem vārdiem. Ari stu
denti jau ir izauguši no autiņ-biksītēm un māk atrast iemes
lu "iziet" Bet ko darīt mazliet kutelīgākā situācijā, esot ko
pā ar mazāk tuvu un pazīstamu cilvēku. Tad sievietes visla
bāk varot minēt iemeslu - aiziet sakārtot matus, "nopūde
rēt deguntiņu" bet vīrieši - "nomazgāt rokas" Angļi šādā 
situācijā mēdzot teikt, ka viņiem jāapmeklējot telpas, ku
ras ir apzīmētas ar iniciāļiem (WC) jeb Vinstons Cerčils (!). 
Francūži savukārt viltīgi smaida un paziņo, ka viņi došoties 
apciemot krustmāti. īstens latvie
tis, vēloties apmeklēt "sirsniņas 
būdiņu" izsakās, ka viņš vēlas 
aiziet tur, kur pats ķēniņš ejot 
kājām. Lai gan var jau būt, 
ka kāds latviešu ķēniņš tik 
tiešām gāja "kaut kur" kā
jām, bet var būt, ka viņa 
naktspodiņu, līdzīgi Lui XĪV 
"nakts vāzei" nesa kāds uz
ticīgs kalps cauri garu garai 
telpu amfiādei. Taču neap
šaubāmi, ka katrs students 
jau no bērnības ir mācīts 
prasīties "uz podiņu" (var
būt arī vēl biežāk skolas ga
dos tur sūtīts), viņš zina arī 
ko nozīmē smalkais vārds "bi-
dē", bet vadājot savu ārzemju cie
miņu pa Vecrīgu, students atviegloti uzelpo un stāsta, ka 
viduslaikos gan te varēja dabūt uz galvas visu naktspoda 
saturu. Un vēl, varbūt studenti varētu sekot dižā latviešu 
rakstnieka un jokdara Rūdolfa Blaumaņa paraugam un (at
gādināšu, ka ciemiņi [Blaumaņa], kad devās uz "sirsniņas 
būdiņu" uzlika galvā platmali, kura karājās viesistabā 
virs durvīm (līdz ar to vienmēr zināja, kad "sirsniņas būdi
ņa" ir aizņemta), auditorijā virs durvīm iesist naglu un... 
uzlikt studentu cepuri. Vai nav jauki? Uzliec cepuri un... 
aiziet uz "sirsniņas būdiņu" vai kā kurzemnieki saka uz 
pirdūzi" 

INGMĀRA ZĀLĪTE 

KRUSTVĀRDU MĪKLA 

Horizontāli : 1. Zodiaka zvaigznājs. 5. Lampas apsegs. 9. Daudz
gadīgs sukulents. 12 Pārvadāšanai paredzēta masa. 13. Tilpuma 
mērvienība. 14. Augstākā vai vidējā mācību iestāde. 18 Sejas veido
jums. 22. Zarnu darbības traucējumi. 25. Zīdītājs. 26. Izolēta telpa ar 
atsevišķu ieeju un izeju. 27 Rupji veidots. 31. Būtiska pazīme. 35. 
Slepena apvienība. 38. Padarīja. 39. Acāliju dzimtas vīteņaugs 

Vertikāli : 1. Celtniecībā lietojams maisījums. 2. Dabiska ūdens
krātuve. 3. Aitas 4. Ūdens ņemšanas vieta. 5. Sena garuma mērvie
nība. 6. Trauks mīklas gatavošanai. 7. Aukslēju izaugums. 8. Plēso
ņu kārtas mājdzīvnieks. 10. Kartona lapiņas spēlei. 11. Cīnās veik
smīgs iznākums. 14. Daudzgadīgs augs. 15. Saiklis. 16. Sievietes 
vārds. 17. Pumpura vieta bumbulī. 18. Spēj. 19. Rožu dzimtas krūms. 
20. Maigi dūc. 21. Kāju muskuļi. 23. Lūgt dāvanas. 24. Noslēgta 
plaknes līnija. 27. No stiebra nolauzta vārpa. 28. Salikteņa daļa ar 
nozīmi - tāds, kas attiecas uz dzīves gājumu. 29. Nātrija karbonāts. 
30. Briesmu signāls. 31. Negarš. 32. Drēbes gabals kāju aptīšanai. 
33. Skuju koks. 34. Laukuma mērvienība. 36. Noenkurota kuģa pār
vietošanās. 37. Cilvēku kopība ar vienu valodu. 
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avīze Pielikums 

s t u d e n t u p a d o m e s l a p a 
SOLIS UZ PRIEKŠU VAI SOLIS ATPAKAĻ? 

No Krievijas laikraksta 
"Ekonomikas avīze" ("Ekono-
mičeskaja gazeta") redakcijas 
Studentu padome saņēmusi ai
cinājumu piedalīties referen
dumā par labprātīgu bijušo 
PSRS republiku tautu apvie
nošanos. Smaids bija ikviena 
studenta sejā, kas iepazinās ar 
vēstules saturu. Tika sagata
vota arī atbilde. 

"Mūs ir iespaidojusi elpu aiz
raujošā iespēja, ko Jūs mums 

piedāvājat. Lai arī mēs 
redzam Jūsu visnopietnā
kos nolūkus un svētām 
Jūsu lietas, pievienoša
nās mums šķiet visriebī-
gākā darbība. Mēs soļo
jam vēl tālāk, un ierosi
nām cita veida lielvalsti -
tādu valsti, kuras forma 
būtu daudz pieņemamāka 
Latvijas tautai, tai skaitā 
studentiem. Tā būtu spēcī
ga valsts ar tās galvaspilsē

tu - lielisko pilsētu Rīgu^ Krie
vijai un citām brālīgajām val
stīm republikām esot kā pro-

tektorātam Latvijas, Igau
nijas un Lietuvas federā
cijai. Mēs apsolām darīt 
visu to labāko, lai aizsar
gātu Jūs no velnišķīgiem 
N A T O tīkojumiem un 
Rietumu pūstošā kapitā

lisma ārējiem draudiem. 
Beidzot Jums būs elpu 

aizraujoša iespēja atgriezties 

pie mūžīga krievu cilvēku mēr
ķa - īstas lauksaimniecības un 
mierīgas lauku dzīves zem trīs 
Baltijas valstu aizsargājošā 
spārna. 

Šī unikālā iespēja Jums tiek 
dota tikai samaksājot ikgadē
jo ieguldījumu 28, 7 % Krievi
jas GDP (iekšzemes koppro
dukta). 

Mūžīgi uzticīgi 
Lenina & C° idejām." 

1997. gada 2. februārī uz pirmo sēdi sanāca jaun
ievēlētā LU SP. 

Darba kārtībā paredzētajos 
prezidija ziņojumos sēdes da
lībnieki tika informēti par LU 
SP rīkoto semināru "Līči ^97." 
kurā tika apspriestas SP stip
rās un vājās puses, iespējas un 
priekšrocības un draudi. 

Tika paziņots par jau noti
kušajām pirmajām izmaiņām 
SP sastāvā, proti, savas kan
didatūras ir atsaukusi Jānis 
Ancāns no "Nacionālās Apvie
nības" un Agnese Raboviča no 
" K N Z " Viņu vietā stājušies 
Ģirts Kurmītis no "Nacionālās 
Apvienības" un Uģis Melderis 

no "KNZ" Sekoja L U SP lo
cekļu pilnvaru apstiprināšana. 

Tālāk notika SP prezidija 
vēlēšanas. Tika apstiprināts 
prezidijs trīs locekļu sastāvā. 
Par prezidija priekšsēdētāju ar 
17 balsīm "par", 1 "pret" un 4 
"atturoties" tika ievēlēta Sar
mīte Narnicka no "Paisuma" 
Priekšsēdētāja biedra amatam 
prezidija priekšsēdētāja izvir
zīja Ildzes Straumes ("Pai
sums") kandidatūru. Balsoju
ma rezultāts izraisīja diskusi
ju un tika ierosināts balsot par 
atkārtotu balsojumu. Pret at

kārtotu balsojumu nobalsoja 
vairākums klātesošo un, līdz ar 
to, priekšsēdētāja biedra ama
tā tika ievēlēta Ildze Straume. 

Prezidija sekretāra amatam 
tika izvirzītas trīs kandidatūras: 

- Gunvaldis Skrastiņš ("Pai
sums"), 

- Ritvars Eglājs ("NA"), 
- Didzis Ustups ("KNZ"). 
Par Gunvaldi Skrastiņu no

balsoja 6 "par", 4 "pret" un 2 
"atturoties". Balsojumu ne sa
stādīja kvorums. 

Par Didzi Ustupu "par" no
balsoja 9, "pret" 10 un 2 "attu
roties" 

Ar 14 balsīm "par", 2 "pret" 
un 6 "atturoties" SP prezidija 

sekretāra amatā atkārtoti ti
ka ievēlēts Ritvars Eglājs. 

Darba kārtībā paredzētajā 
punktā par LU studentu sena
toru vēlēšanām tika pieņemts 
priekšlikums par proporcionā
lu pārstāvniecību Senātā: 5 
pārstāvji no "Paisuma", 3 no 
"NA" un 2 no "KNZ" Ildze 
Straume, Iveta Skudra, Sarmī
te Narnicka, Ģirts Freibergs un 
Ingars Liepiņš no "Paisuma", no 
"KNZ" Didzis Ustups un Pēte
ris Evarts - Bunders, bet "NA" 
atlika pārstāvju paziņošanu līdz 
nākamajai SP sēdei. 

Vēl šinī sēdē tika izveidotas 
LU SP komisijas. 

ī s z i ņ a s 

Janvāra mēnesī Studentu pa
dome darbojās kā koordinators, lai 
Latvijas un Vācijas starpvalstu lī
guma ietvaros palīdzētu Universi
tātes studentiem vasaras mēnešos 
atrast darbu apkalpojošā sfērā, 
lauksaimniecībā, rūpniecībā Vāci
jā. Iepriekšējo gadu pieredze rā
dot, ka vislielākās iespējas saņemt 
darba piedāvājumu esot viesnīcu 
servisā un rūpniecībā. 65 Univer
sitātes studenti bija pieteikušies 
vācu valodas pārbaudei. Projekta 
koordinatori intervijām izvēlējās 
16 studentus šobrīd tiek piedā
vātas pirmās 16 vakances. Ja pro
jekts tiks turpināts un Universi
tāte iegūs papildus vakances, vā
cu valodas pārbaudi izturējušie 
tiks informēti. 

STUDENTU PADOMES SEMINĀRS «LĪČOS» 1 . U N Z . FEBRUĀRĪ 
Iepriekšējās un jaunās Stu

dentu padomes pārstāvji bija 
sabraukuši kopā sanatorijā 
"Līči", lai darba grupās un ko
pīgos pasākumos, kā "nakts 
trasītes" (īpašas izturības un in
telekta pārbaudes), iepazītu 
viens otru, uzzinātu par pado
mes darbību. 

K o paš i s e m i n ā r a dalīb
nieki sagaidīja no seminā
r a ? 

"Domāju, ka vispirms vaja
dzētu tuvāk iepazīties vienam 
ar otru, lai varētu produktīvi 
un auglīgi darboties turpmāk." 

"Iepazīt cilvēkus, ar kuriem 
nāksies sadarboties veselu ga
du. "Lielos vilcienos" uzzināt, 
kas mūs sagaida šajā gadā. 
S a n d r a . " 

"Semināra mērķiem droši 
vien vajadzētu būt: komanda, 
darbības plānošana, projektu 
apzināšana utt." 

V a i v i ņ i e m izdevās reali
zēt iecerēto u n k ā d a s atzi
ņ a s t ika gūtas d a r b a gru
p ā s ? 

"Pasākumam bija apvieno
jošs spēks! Man vismaz lika 
apdomāties, vai es vispār kaut 

ko varu ietekmēt un darīt. Ie
pazinos ar SP iespējām, darbī
bas virzieniem, dalībniekiem. 
A g n e s e . " 

"Nenopietna attieksme pret 
darbu, dalīšana "la
bajos" un "sliktajos" 
- tās varēja būt pa
sākuma kļūdas. To-
mēr cilvēki uzzinā
ja, kādos virzienos 
"rok" LU SP, kas ir 
"sarakts", kurp var 
"rakt" Ritvars . " 

"Vienmēr labi ap
zināties trūkumus, 
labās puses un ie
spējas, lai var nor
māli funkcionēt tā
lāk. Manuprāt, īste
nie semināra mērķi 
netika sasniegt i . 
Galvenais sasnie
gums - iepazīti jau
ni "veči" un stimuls 
darbībai. Aigars . " 

" P a t i k a jautrie 
brīži sniega kupe
nās. Uzzināju par 
darba biroju, tā aiz
sākto darbību un 
mācībspēku novēr
tēšanas projektu. 

Seminārā palīdzēja brīvā dis
kusija, traucēja - frakciju sav
starpējā "rīvēšanās" Iepazīti 
jaunie SP locekli, apmēram re
dzama viņu attieksme pret 

r i t o š i : 

PátV-í 

NEMO. 

darbu SP Sandra. 
"Radās kontakts jauno SP 

locekļu starpā, idejas par nā
kotnē veicamo." 

S e m i n ā r a l a i k ā 
dal ībnieki piedalī 
j ā s a n a l ī t i s k a j ā 
s p ē l ē S W O T p a r 
S t u d e n t u p a d o m e s 
st iprajām u n vāja
j ā m p u s ē m , d r a u 
diem, iespējām u n 
priekšrocībām. 

K ā d i tad ir drau
di S t u d e n t u p a d o 
m e i ? 

• pasivitāte no stu
dentu puses; 
• "vārīšanās kat
ram savā sulā"; 
• gadījuma cilvēku 
iesaistīšanās. 

K ā d a s ir S t u d e n 
t u p a d o m e s v ā j ā s 
p u s e s ? 

• nav k o m a n d a s 
vienotības; 
• z ināšanu trū
kums; 
• neskaidra mOti-

Čīlt FVļ'J 

vācija; 
* birokratizēšanās; 
* bailes no jaunā. 

K ā d a s ir Studentu p a d o 
m e s s t iprās puses? 

• finansiālais nodrošinā
jums; 

• fakultāšu pārstāvniecība; 
# kontakts ar LU vadību; 
* iekšējā kārtība. 

K ā d a s i r i e s p ē j a s u n 
priekšrocības? 

* izaugsme; 
* projekt i , kā nopelnīt 

naudu; 
• īpašumi; 
• pieeja masu mēdijiem; 
• ir sakarīgi cilvēki; 
* pasākumi. 

Ieskatu seminārā palīdzēja 
veidot semināra organizatoru 
sagatavotās pasākuma dalībnie
ku anketas un SWOT analīze. 

Ko par semināru saka vie
na no semināra organizētājām 
Sarmīte , jaunā Studentu pa
domes priekšsēdētāja: "Iepa
zīstināju ar sociālajām lietām, 
darba biroja projektu. Bija po
zitīva dalībnieku attieksme, 
nopietnas diskusijas, atklātī
bas līmenis." 

Raiņa bulvāris 19-106 
Rīga, Latvija, LV-1586 Latvijas Universitātes Studentu padome 

Tel.: 7223701 
Fakss: 7820113 
E-mail: LUSP@lanet.lv 
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INFORMĀCIJA PAR 
PIEDĀVĀJUMIEM STUDĒT 

ĀRZEMES 

VIZĪTKARTE 

1. Studentu vasaras skola 
Oslo Universitātē (jūnijas 
augusts, 1997) , pieteikumi 
līdz 15.02.97. 

2. S t a r p t a u t i s k i e i tāļu 
valodas un kultūras kursi 
Milānas Universitātē (jūlijs -
augusts, 1997) , pieteikumi 
līdz 31 .03 .97 . 

3. Ziemeļvalstu Ministru 
P a d o m e s s t i p e n d i j u pro
gramma zinātniekiem, pa

sniedzējiem un vecāko kursu 
studentiem, pieteikumi līdz 
1.03.97. 

4 Starptautiskā apmaiņas 
p r o g r a m m a ar W a s e d a s 
Universitāti (Japāna), pie
teikumi līdz 31 .03 .97 . 

Informācijas materiāli un 
pieteikuma formas atrodas 
LUĀrējo sakaru daļā (Raiņa 
bulvārī 19, 143. istabā). 

Maija Docenko 
Maijai patīk taisīt radošus dar

biņus, piemēram, minigobelēniņus. 
Patīk dejot. K a s Maijai garšo? Sal 
d ē j u m s un š o k o l ā d e . U n j a u n a j ā 
S t u d e n t u p a d o m ē Mai ja ienāk ar 
sekojošu moto: "Ja grib, var panākt 
visu. Varbūt visu arī nevar panākt, 
bet gandrīz v isu . " Kā esam novēro
jušas , Maija ir apdomīga, un tai pat 
l a i k ā a z a r t i s k a un pat n e d a u d z 
avantūrist iska. 

Kam tieši darba devēji pie
vērš uzmanību, kad viņi pār
skata Jūsu autobiogrāfiju? 

Lai to atklātu, Purdue Uni
versitātes pētnieki konsultējās 
ar vairāk nekā duci kompāni
ju, un tas, ko viņi uzzināja var 
ieinteresēt jūs. Lai gan laba iz
glītība un pietiekoša darba pie
redze ir nozīmīga, tieši mazas 
lietas ir tās, kas izceļ cilvēku 
no pelēkās masas. 

Darba devēji atklāja, kā vi
ņi veido priekšstatu par cilvē
ku no autobiogrāfijām. Vis-

DARBA BIROJS PIEDĀVĀ 
Darba "medīšana": kā izveidot labāku autobiogrāfiju 

pirms viņi saskaņo biodatus -
biogrāfiskas detaļas par izglī
tību, darbu, aktivitātēm un in
teresēm - ar tām īpašībām, kas 
nozīmīgas veicamajam dar
bam. Līdztekus novērtētām 
īpašībām kā līderība un moti
vācija, darba devēji lielākoties 
nepievērš uzmanību darba vēs
turei. 

Tieši papildus informācija, 
ko cilvēks pievieno - brīvprātī
gi veiktie darbi, vēlētie amati 

var būt izšķiroši, lai iegūtu 
darbu. Daudziem kandidātiem 

var būt līdzīgi grādi un piere
dze, tad tieši papildus informā
cija ir tā, kas var pārliecināt 
darba devēju. 

Padomi: 
Sagatavo savu autobiogrāfi

ju, lai tā atbilstu kompānijai, 
firmai. Izzini, kādas prasmes 
un vērtības kompānijas politi
kai ir nozīmīgas. Pārlasi ma
teriālus par firmu avīzēs, izjau
tā pašreizējos darbiniekus, kā
da informācija būtu lietderīga 
un pārveido savu autobiogrā
fiju, lai parādītu, ka esi atbil

stošs (-a). 
Ja vini meklē cilvēku ar lī-

dera spējām, tad ir nozīmīgi 
norādīt, ka esi bijis komandas 
kapteinis vai padomdevējs. Iz
cel to autobiogrāfijā un apspē
lē to darba intervijā. 

Ja pietrūkst nozīmīga dar
ba pieredze, nesatraucies. T. s. 
biodati var parādīt tās pašas 
spējas. Tev nav pieredze grā
matvedībā? Izcel savus mate
mātiķa grādus un piedalīšanos 
olimpiādēs - tiks sasniegts tas 
pats efekts. 

UNIVERSITĀTES DEBAŠU CENTRS INFORMĒ 
1. martā tiek rīkots debašu turnīrs angļu valodā par tēmu 

«Drugs should be legalized» 
Visus ieinteresētos aicinām uz Raiņa bulvāri 19, 106. telpu. Tur jūs varat iegūt 

informāciju gan par to, kas ir debates, gan arī par iespējām piedalīties 
debašu turnīrā. Kontakttelefons 7223701. 
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KONKURSS! 
K N Z j a u n ā konkursa j a u 

tā jumi : 
1) K ā d a s a i s t ī b a Jānim 

O z o l i ņ a m ar K N Z ? 
2) Vai P. Evarts - Bunders 

un I. Bore iko ir no D a u 
gavpils? 

3) K ā d i ir D . U s t u p a h o 
biji? 

N o t e i k u m i tādi paš i kā 
pagā juša jā reizē. Atsūt i pa
reizu atbildi , turklāt vēl pir
mais , un ba lva būs tava! 

Adrese: R ī g a , L V 1007, 
Buļļu 5 - 1 1 6 , K N Z ģenerā l -
mī tnē , D i d z i m U s t u p a m . 

KNZ IEPRIEKŠĒJĀ 
KONKURSA PAREIZAS 

ATBILDES 
1) A n d r i s Miezītis ; 
2) Bioloģi jas, Vēstures un 

f i lozofijas, Ķīmi jas , P e d a g o 
ģijas un psiholoģi jas , Filolo
ģ i jas , Ģeogrā f i j a s , F i z ikas 
u n m a t e m ā t i k a s ; 

3) Ķ īmi jas fakultāte. 
Diemžēl pareizās atbildes 

netika iesniegtas. Balva (krā
sainais "Supra" tālrādis) t iek 
pasniegta konkursa mātei -
ī'adītajai Didzim Ustupam. 

L A P P U S I 
S A G A T A V O J U Š A S 

E d ī t e K a l n i ņ a 
I n e s e K ī k u l e 
Rita K a š s 
A n d a s L ā s e s z ī m ē j u m i 


